
P r o t o k 6 1 nr XXV/2016 
z obrad XXV sesji Rady Mlejsklej w Ktodzku, 
kt6ra odbyla sig w dniu 23 czerwca 2016 r. 

w sali Rajc6w Urzqdu Miasta w Klodzku 

Sesja rozpoczeta sig o godz. 14:OO. 

1. Otwarcle obrad XXV sesji Rady Mlejskiej w Ktodzku. 

Otwarcia sesji dokonal Przewodniczqcy Rady Miejskiej w Ktodzku Pan Tomasz fabski m6wiqc: 

,,Otwieram obrady XXV sesji Rady Miejskiej w Ktodzku". 

2. Stwiardzenie watno4ci sesji. 

Przewodniaqcy Rady Pan Tomasz fabskl stwierdzit, it w sesji uaestn lay 19 radnych w zwiqzku 

z tym wszystkie podejmowane decyzje bedq prawomocne. 
(Nleobecny na sesji radny p. Jacek Baneckl) 

3. Wyb6r sskretarza sesji. 

Na sekretarza sesji Przewodniczqcy Pan Tomasz tabski zaproponowat radnq Paniq AnetQ 

toslewicz. Innych kandydatur nie zgbszono. Pani radna wyrazita zgode. Poddano kandydature pod 

gtosowanie. 

Glosowanie: za - 19, pneciw - 0, wsttzymalo Sig - 0 (nle gbsowal nleobecny na s d i  radny p. Jacek Baneckl) 

Radna Pani Aneta toslewicz zostata powolana na sekretana obrad XXV sesji Rady Mlejskiej 

w Ktodzku. 

Przewodnlczqcy Rady Pan Tomasz fabski poinformowat, t e  Burmistrz Miasta Ktodzka zawnioskowat 

o wprowadzenie zmlan do p o ~ q d k u  obrad. Zmiana dotyczy wprowadzenia jednej uchwah na druku 

nr 219 w sprawie wyratenia zgody na nleodptatne nabycie przez Gming Miejska Ktodzko 

nieruchomotci w drodze darowizny. Przewodniczqcy Rady iaproponowat wprowadzenie 

p~edmiotowego projektu po punkcie 19 p o ~ q d k u  obrad, po druku nr 218. Pozostate punkty zostanq 

p~esuniete o jeden. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz kabski poddat pod gtosowanie wprowadzenie do porzqdku obrad 

projektu uchwaly na druku nr 219 w sprawie wyraienia zgody na nleodptatne nabycie przez Gmine 

Mlejska Ktodzko nieruchomoBcl w drodze darowizny. 

Glosowanie: l a  - 19, przeciw - 0, wstrzymalo sig - 0 (nle glosowal nleobecny na sesll mdny p. Jacek Baneckl) 

Projekt uchwak na druku nr 218 zostal wprowadzony do porzqdku obrad. 

Przewodnlczqcy Rady Pan Tomasz kabskl poddal pod gtosowanie przyjecie porzqdku obrad po 

zmianach. 

Giosowanie: za - 19, pneciw - 0, wsttzymalo sig - 0 (rile gbsowa~ nleobecny na sesjl radny p. Jacek Baneckl) 

P o n a d e k a d  DO a 
1. Otwarcie XM/ sesji Rady Miejskiej w Ktodzku. 
2. Stwlerdzenie watnotci sesji. 



3. Wyb6r sekretarza sesji. 
4. Zatwierdzenie protokolu z XXIII sesji. 
5. Sprawozdanie Burrnistrza Mlasta Klodzka z pracy rniedzy sesjarnl. 
6. Sprawozdanle z reallzacji Prograrnu wsp6tpracy Grnlny Miejsklej Klodzko z organizacjami 

pozarzqdowyrni w roku 2015. 
7. Ocena przygotowania jednostek organizacyjnych rnlasta do zabezpieczenia ietniego 

wypoczynku dzleci i rntodziety w rniejscu zamieszkania i poza nirn. 
8. Podjecie uchwaly w sprawie zatwierdzenia sprawozdanla finansowego za rok 2015 

Powiatowej i Miejskiej Biblloteki Pubiiunej w Ktodzku, druk nr 204. 
9. Podjecie uchwaty w sprawie zatwlerdzenia sprawozdania finansowego za rok 2015 

Kbdzkiego Centrurn Kuitury, Sportu i Rekreacji w Klodzku, druk nr 205. 
10. Podjeci uchwaty w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2015 Muzeurn 

Ziernl Klodzkiej w Kbdzku, druk nr 206. 
11. Podjecie uchwaly w sprawie zatwierdzenia skonsolidowanego bilansu Grnlny Miejskiej 

Ktodzko za rok 2015, druk nr.207. 
12. Rozpatrzenie: 

a) sprawozdania rocznego z wykonania budtetu Gminy Mlejsklej Klodzko za 2015 rok, 
b) sprawozdania finansowego Grniny Mlejsklej Kbdzko za 2015 rok, 
c) sprawozdania rocznego z wykonania planu finansowego lnstytucji kultury, 
d) opinii Skladu Orzekaj3cego Regionalnej Izby Obrachunkowei o sprawozdaniu rounvrn - -  - 

z wykonania budtetu grniny za 2015 rok; 
e) inforrnacji o stanle rnienla Gminv Mieisklei Ktodzko, 
f) oplnil ~orn is j i  Rewizyjnej Rady .~ i e j sk i e jw  ~ lodzku  w sprawie wykonanla budtetu Grniny 

Miejskiej Kbdzko za 2015 rok oraz wniosku o udzielenie absoiutoriurn dia Burrnistrza Miasta 
Klodzka, 

g) opinii Skladu Orzekajqcego Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Kornisji Rewlzyjnej 
o udzielenie absolutoriurn Burrnistrzowi Miasta Klodzka. 

13. Podjecie uchwaty w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 
sprawozdania z wykonanla budtetu Grnlny Miejskiej Klodzko za 2015 rok, druk nr 208. 

14. Podjecie uchwaty w sprawie udzielenia Burrnistrzowi Miasta Klodzka absoiutoriurn z tytutu 
wykonania budietu Grnlny Miejskiej Klodzko za 2015 rok, druk nr 202. 

15. Podjecie uchwaly w sprawie zrniany Wieloietniej Prognozy Finansowej Grnlny Mlejsklej 
Klodzko na lata 2016-2025, druk nr 209. 

16. Podjecie uchwaty w sprawie dokonania zrnian budtetu Gminy Miejskiej Ktodzko na 2016 
rok, druk nr 210. 

17. Podjecie uchwaty w sprawie wyrazenia zgody na obniienie kapitatu zakladowego oraz 
urnorzenie udziah5w w spoke Zaklad Adrninlstracjl Mleszkanlarni Grninnyrni Grniny 
Mlejskiej Klodzko sp. z 0.0. z sledzlba. przy ul. Grunwaldzkiej 29 w Ktodzku, druk nr 217. 

18. Podjecle uchwaty w sprawle udzielenla dotacji celowej na prace konserwatorskle, 
restauratorskle lub roboty budowlane przy zabytku wpisanyrn do rejestru zabytk6w 
1 znajdujqcyrn sic na terenie Grniny Miejskiej Klodzko, druk nr 203. 

19. Podjecie uchwaty w sprawle wyratenia zgody na zawarcie przez Burrnistrza Mlasta Klodzka 
urnowy dziertawy terenu na czas oznaczony 10 iat w trybie bezprzetargowyrn, druk nr 
218. 

20. Podjqcie uchwaty w sprawie wyraienia zgody na nieodplatne nabycie przez Grnlng Miejska 
Klodzko nieruchomoici w drodze darowlzny, druk nr 219. 

21. Podjecie uchwaty w sprawie terrninu, uestotiiwobcl i trybu ulszczanla oplaty za 
gospodarowanie odpadarni kornunalnyrni, druk nr 211. 

22. Podjecie uchwaty w sprawie wzoru dekiaracji o wysokoici oplaty za gospodarowanie 
odpadarni kornunainyrni sktadanej przez wlaiciciela nieruchornoici, druk nr 212. 

23. Podjpcle uchwaty w sprawie zrniany uchwaly nr XXI/172/2016 Rady Miejskiej w Klodzku 
z dnia 3 1  rnarca 2016 r. w sprawie pmyjecia "Planu gospodarki niskoernisyjnej dla rniasta 
Kbdzka", druk nr 214. 

24. Podjecie uchwaly w sprawie rozpatrzenia skargi Pan1 Karnlli Warachirn na Dyrektora 
Zespotu Przedszkolno-Zlobkowego nr 1 w Klodzku, druk nr 213. 

25. Podjecie uchwaly w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Barbary Brzyckiej na Dyrektora 
Szkoly Podstawowej nr 6 w Klodzku, druk nr 215. 

26. Podjqcie uchwaly w sprawie rozpatrzenla skargi Pani Joanny Bialek na Dyrektora Szkoty 
Podstawowej nr 6 w Klodzku, druk nr 216. 

27. Interpeiacje i zapytania radnych. 
28. Wnioski i oiwiadczenia radnych. 
29. Sprawy r6tne. 
30. Zakohczenie sesji. 



4. Zatwierdzenie protokolu z X X I I I  sesji. 

Uwag do protokdu nie stwierdzono. Poddano pod gtosowanie przyjecie protokdu z XXIII sesji. 

Protok6t przyjeto jednogloinie - 19 gl0s6w ,,zaU, (nie qbsowa! nleobecny na sesjl radny p. Jacek Baneckl) 

5. Sprawozdanie Burmlstrza Miasta Klodzka z pracy mlpdzy sesjami. (zat. nr 1) 

Sprawozdanie zostato przedlotone radnyrn. 

Uwag i zapytah do sprawozdania nie stwierdzono 

6. Sprawozdanie z reaiizacji Programu wsp&pracy Gminy Miejskiej Khdzko 
z organizacjarni pozarzqdowymi w roku 2015. (rat. nr 2) 

Material zostat przedkzony radnym, byl t e i  tematern prac Komisji Zdrowia, Pornocy Spdeanej, 

Sportu i Turystyki. 

Pan Jacek Kubicki Przewodniaqcy Kornisji Zdrowia, Pornocy Spokunej, Sportu i Turystyki 

poinfomowal o przyjeciu przez Kornisje sprawozdania z reaiizacji Prograrnu wspbtpracy Grniny 

Miejskiej Klodzko z organizacjarni pozarzqdowyrni w roku 2015. 

Nie stwierdzono pytah do przedtozonego rnateriatu. 

7. Ocena przygotowania jednostek organizacyjnych mlasta do zabezpieczenia letniego 
wypoczynku dzieci I mlodzleiy w miejscu zarnieszkania I poza nim. (zaf. nr 3) 

Materlat zostat przedtotony radnyrn, byt tez ternatern prac Kornisji Zdrowia, Pornocy Spotecznej, 

Sportu i Turystyki oraz Komisji Edukacji i Kuitury. 

Pan Jacak Kubicki Przewodniuqcy Komisji Zdrowia, Pornocy Spotecznej, Sportu i Turystyki 

poinforrnowat o zapoznaniu sic i przyjpciu przez Kornisjq rnaterlatu dotyczqcego przygotowania 

jednostek organizacyjnych rniasta do zabezpieczenia letniego wypoczynku dzieci i rntodziezy 

w miejscu zarnieszkania i poza nirn. 

Pan Damlan 6lak Przewodniuqcy Kornisji Edukacji i Kuitury o przyjcciu - bez uwag - przez Kornisje 

oceny przygotowania jednostek organizacyjnych rniasta do zabezpieczenia letniego wypoczynku 

dzleci i rnlodziezy w miejscu zarnieszkania i poza nirn. 

Nie stwierdzono pytah do przedlozonego materiatu. 

8. Podjecle uchwaly w sprawie zatwlerdzenia sprawozdania finansowego za rok 2015 
Powiatowej i Miejskiej Biblioteki Publlcznej w Klodzku, druk nr 204. (zat. nr 4) 
Uwag i zapytah do sprawozdania nle stwierdzono. 

Przewodniuqcy Rady Pan Tomasz iabski poddat pod gtosowanie przyjecie uchwaly w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2015 Powiatowej i Miejskiej Blblioteki Publianej 

w Ktodzku, druk nr 204. 

@oSowanie: .?a - 19, pr;reCiw - 0, wstnymalo sic - 0 (nle glosow& nleobecny na sesjl radny Pan Jacek Baneckl) 

UchwaCa zostala podjpta i otrzymala nr XXV/195/2016 (ref. nr 5). 

9. Podjecie uchwaly w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2015 
Klodzklego Centrum Kultury, Sportu i Rekreacji w KCodzku, druk nr 205. (rat. nr 6) 
Uwag i zapytah do sprawozdania nie stwierdzono. 



Przewodniaqcy Rady Pan Tomasz iabski poddat pod glosowanie przyjpcie uchwab w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2015 Klodzkiego Centtym Kultury, Sportu i Rekreacjl 

w Kbdzku, druk nr 205. 

Glosowanle: Za - 19, przeciw - 0, W~tC?ymdO Sic - 0 (nie glosowal nleobecny na sesji radny Pan kcek  Bane&/)  

Uchwala zostata podjeta i otrzymata nr XXV/196/2016. (zaf. nr 7) 

10. Podjecle uchwaly w sprawle zatwierdzenia sprawozdanla flnansowego za rok 2015 
Muzeum Ziemi Klodzkiej w Ktodzku, druk nr 206. (zaf. nr 8) 
Uwag i zapytah do sprawozdania nie stwierdzono. 

Przewodniuqcy Rady Pan Tomasz fabskl poddal pod gtosowanie przyjecie uchwab w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2015 Muzeum Ziemi Klodzkiej w Klodzku, druk 

nr 206. 

Glosowanie: Za - 19, przeciw - 0, wstrzymab sic - 0 (nle glosowat nleobecny na sesjl radny Pan Jacek Baneckl) 

Uchwala zostaia podjpta i otnymaia nr XXV/197/2016. (zinf. nr 9) 

11. Podjecie uchwaly w sprawle zatwierdzenla skonsolldowanego bilansu Gmlny Miejskiej 
Kiodzko za rok 2015, druk nr 207. (zaf. nr 10) 
Uwag i zapytah nie stwierdzono. 

Przewodniczacy Rady Pan Tomasz fabskl poddal pod glosowanie przyjecie uchwaly w sprawie 

zatwierdzenia skonsoiidowanego bilansu Gminy Miejskiej Klodzko za rok 2015, druk nr 207. 

Glosowanie: Za - 19, pmeciw - 0, wstmyma/o sic - 0 (nle glosowat nleobeby na sesji radny Pan lacek Baneckl) 

Uchwala zostala pod j~ ta  i otrzymela nr XXV/198/2016. (zal. nr 11) 

Przewodniuqcy Rady Pan Tomasz iabskl polnformowal o przystqpieniu do procedury 

absolutoryjnej. 

12. Rozpatrzenie: 
a) sprawozdania rounego z wykonania budietu Gminy Miejskiej Khdzko za 2015 rok 

hel. nr 12). 
~~ -- 

b) sprawozda;;la finansowego Gminy Miejskiej Klodzko za 2015 rok (ref. nr la), 
c) sprawozdania rounago z wykonania pianu flnansowego instytucji kultury (zaf. nr 

14) 
d) opinii Sktadu Orzekajqcego Regionainej Izby Obrachunkowej o sprawozdanlu 

rocznym z wykonanla budietu gminy za 2015 rok, 
e) informacji o stanie mienia Gminy Miejsklej Kiodzko, 
f) oplnil Komisjl Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kiodzku w sprawle wykonania budietu 

Gminy Mlejskiej Kiodzko za 2015 rok oraz wnlosku o udzielenle absolutorium dla 
Burmlstna Miasta Ktodzka, 

g) opinli Sktadu Onekajqcego Reglonalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji 
Rewizyjnej o udzielenle absolutorium Burmlstrzowi Mlasta Klodzka. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz tabski poinformowal, i e  sprawozdanie roczne z wykonania 

budzetu bylo ornawiane przez wszystkle Kornisje Rady Miejskiej. 

Uwag i zapytah do sprawozdania nie stwierdzono. 

Sprawozdanie finansowe Gminy Miejskiej Klodzko za 2015 rok rowniei bylo przedlotone radnym. 

Uwag i zapytah do sprawozdania nie stwierdzono. 

Sprawozdanie roane z wykonania planu finansowego instytucji kultury zostato przedlotone radnym 

i bylo przedmiotem prac Komisji Budzetu, Finansow i Polityki Gospodaruej. 

Uwag i zapytah do sprawozdania nie stwierdzono. 



(0 godz. 14:35 na sesje przybyl radny Pan lacek Banecki.) 

Pnewodniaqcy Rady Pan Tomasz tabski przedstawil radnyrn treSC opinii Skladu Orzekajqcego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprakozdaniu roanyrn z wykonanla budtetu grniny za 2015 r. 

Uchwala nr III/88/2016 Skladu Orzekajqcego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wroclawiu z dnia 

25 kwietnia 2016 r., w sprawie opinii o przedlotonyrn przez Burrnistrza Miasta Klodzka sprawozdaniu 

rocznym z wykonania budtetu gminy za 2015 rok. (zat. nr 15) 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~absk i  poinforrnowat i e  nie bylo odwdania od p o w s z e j  

uchwaly w zwiqzku z tyrn pozostaje ona w rnocy. 

Ze strony radnych nie padly pytania do przedstawionej uchwab. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz tabski poinforrnowal o przedlotonej przez Burmistrza Miasta 

lnformacji o stanie rnienia Gminy Miejskiej Klodzko. (zal. nr 16) 

Ze strony radnych nie padly pytania dot. powytszego ternatu. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz hbsk i  przeszedl do punktu 12 f) porzqdku obrad - oplnii Kornisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Klodzku, w sprawie wykonania budietu Gminy Miejskiej Kbdzko za 2015 

rok oraz wnlosku o udzielenie absolutorlurn dla Burmlstrza Miasta Klodzka. 

Z-ca Przewodniuqcego Kornisjl Rewizyjnej Pani Aneta Coslewicz odaytala trek6 wniosku 

Komlsji Rewizyjnej Rady Miejsklej w ~ l o & k u  o udzlelenie absolutorium dla Burrnistrza Miasta Klodzka 

za 2015 r. oraz opinig w sprawie wykonania budtetu Grnlny Mlejskiej Klodzko za 2015 rok 

(zaC. nr 17) 

(Sale obrad opuicil radny p. Jacek Baneckl) 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz tabski oduytal  treSC Uchwaly nr III/133/2016 Skladu 

Orzekajqcego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wroclawiu z dnla 8 czerwca 2016 r., w sprawie 

opinii o wniosku Kornlsji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium ~urmistrzowl Miasta Klodzko za 2015 

rok. ( a t .  nr 18) 

Przewodniagy Rady Pan Tomasz Zabski poinforrnowat, i e  nie byto odwotania od powyzszej 

uchwaly, w zwiqzku z tyrn pozostaje ona w rnocy. 

13. Podjpcle uchwaly w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
oraz sprawozdanla z wykonania budLetu Gminy Miejsklej Klodzko za 2015 rok, druk nr 
208. (zat. nr 19) 
Projekt uchwaly zostal przedlotony radnym. 

Przewodniczqcy Rady zapytat czy kt04 z radnych chce zabraC glos. 

G b d w  w dyskusji nie stwierdzono. . 
Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz hbsk i  poddat pod glosowanie przyjecie uchwaly w sprawie 

rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budtetu 

Grniny Miejskiej Klodzko za 2015 rok, druk nr 208. 

Glosowanie: za - 15, przeciw - 0, wStf~ymal0 s/e - 4 (nle gtosowal nleobecny na MI/ radny Pan k c e k  Bane&/) 

Uchwata zostata podjgta i otrzymata nr XXV/199/2016. (zal. nr 20) 



14. Podjpcie uchwaly w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Klodzka absolutorium 
z tytutu wykonania bud ia tu  Gminy Miejskiej Klodzko za 2015 rok, druk nr 202.(zal. nr 21) 

Przewodniczqcy Rady otworzyl dyskusjp. 

Gtos6w w dyskusji nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz i a b s k l  poddal pod gtosowanie przyjecie uchwaty w sprawle 

udzieienia Burrnistrzowl Mlasta Klodzka'absolutoriurn z tytutu wykonania budietu Gminy Miejskiej 

Klodzko za 2015 rok, druk nr 202. 

Gosowanie: Za - 13, przeCiW - 0, wstnyma/o sic - 6 (nle glomwal nleobecny na saN mdny Pan Jacek Baneckl) 

Uchwata zostala podjeta i otrzymala nr XXV/200/2016. (zal. nr 22) 

Gtos zabral Burrnistrz Miasta Ktodzka Pan Michat Plszko. Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado. 

Panie i Panowie radni bardzo dzigkujp za udzielenie absolutoriurn. Sprawozdanie z wykonania 

budtetu, nad kt6ryrn Pahstwo glosowaii i budiet na 2015 r. byl budietern racjonalnyrn, nastawionyrn 

na mieszkahca, a przede wszystkim dq igym do tego, aby zredukowat zadluzenie naszego rniasta. 

Burrnistrzowi Miasta Klodzka oraz Skarbnikowi Gminy Miejskiej Klodzko zostaty wreczone kwiaty. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz t absk i  poinformowat, ze w chwili obecnej poza 

porzqdkiern obrad, na proSbp Pana Kazirnierza Koreckiego zostanq wreczone odznaczenia zwiqzane 

z obchodami 35-lecia Zwiqzku iolnierzy Wojska Polskiego. 

Zarzqd tolnierzy Wojska Polskiego uchwalq Kapituty Zwiqzku wyrbinit: 

Brqzowyrn Krzyiern Zastugi Zwiqzku porucznika Zdzistawa Grzybowskiego. 

Medalem parniqtkowyrn Zwiqzku w doC6d uznania i podzigkowania za iyczliwo4t oraz wsparcie 

dzialah statutowych Zwiqzku Pana Michala Piszko. 

Medalern 35-lecia Zwiqzku plutonowego podchorqiego Iacka Baneckiego. 

Pan Burrnistrz podziekowal za wyr6inienie i zadekiarowal, i e  bpdzie robil wszystko, aby dalsza 

wsp6lpraca ze Zwiqzkiem dobne sig ukladala. 

15. Podjpcie uchwaly w sprawie zmlany Wleloletnlej Prognozy Flnansowej Gminy Mlejsklej 
Klodzko na  lata 2016-2025, druk nr 209. (zal. nr 23) 
Projekt uchwaty zostal przedtotony radnym. 

Z-ca Burrnistrza Miasta Pan Wiestaw Tracz wnibsl autopoprawke do projektu uchwaty na druku 

nr 209. W uzasadnieniu do projektu uchwaty w pkt.2 wymieniona jest kwota 39 600 000 zt, a powinna 

by6 wpisana kwota 39 600 zt. Ta sarna poprawka dotyczy pkt 3 uzasadnienia. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k l  poinformowal, Ze projekt uchwa+y byl opiniowany pnez 

Kornisje Budietu, Finans6w i Polityki Gospodarczej. Przewodnlaqcy poprosll o pnedstawienie Oplnil 

Kornisji. 

Przewodniczqca Komisjl Budietu, Finans6w i Polityki Gospodarczej Pani Aneta Losiewicz, 

poinforrnowala o pozytywnej opinii Komisji do projektu uchwaly na druku nr 209. 

Uwag do projektu nie wniesiono. 



Przewodniaqcy Rady Pan Tomasz kabski poddal pod glosowanie przyjecie autopoprawki 

zgtoszonej przez Z-ca Burrnistrza Miasta Pana Wieslawa Tracza. 

Glosowanle: Za - 19, ptzeciw - 0, wstrzymalo sie - 0 (nle glosowat nleobecny na sesjl radny Pan Jacek Baneckl) 

Autopoprawka zostala przyjqta. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tornasz tabski poddal pod gtosowanie przyjqcie uchwaly w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Klodzko na lata 2016-2025, druk nr 209 

wraz z autopoprawkq. 

Glosowanle: za - 19, ptzeciw - 0, wstmymak sie - 0 (nle glosowal nleobecny na sall radny Pan Jacek Banecki) 

Uchwata zostala podjpta i otrzymala nr XXV/201/2016. (zaf. nr 24) 

16.Podjpcie uchwaly w sprawie dokonania zmian budtetu Gminy Miejskiej Klodzko na 
2016 rok, druk nr 210. (zak. nr  25) 
Projekt uchwaly zostal przedkzony radnym. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz tabski poinforrnowal, ze projekt uchwaly byl  opiniowany przez 

Kornisje Budzetu, Finansbw i Polityki Gospodarczej. Przewodniuqcy poprosil o przedstawienle opinii 

Komisji. 

Przewodniczqca Komisji Budietu, Finansbw i Polityki Gospodaruej Pani Aneta tosiewicz, 

poinformowala o pozytywnej opinii Kornisji do projektu uchwaly na druku nr 210. 

Uwag do projektu nie wniesiono. 

Przewodniaqcy Rady Pan Tomasz tabski poddal pod gtosowanie przyjecie uchwaly w sprawie 

dokonania zmian budietu Gminy Miejskiej Klodzko na 2016 rok, druk nr 210. 

Glosowanie: za - 17, pt7eCIw - 0, ~ S t ~ y m a h  sic - 2 (nle glosowal nleobecny ne sall radny Pan Jacek Baneckl) 

Uchwala zostata podjeta I otrzymala nr XXV/202/2016. (zaf. nr 26) 

17. Podjecie uchwaty w sprawie wyratenia zgody na obnitenle kapitahr zakkadowego oraz 
umorzenie udziak6w w sp6lce Zaklad Administracji Mieszkaniami Grninnymi Gminy 
Miejskiej Kkodzko sp. z 0.0. z siedzibq przy ui. Grunwaldzkiej 29 w Klodzku, druk nr 217. 
(zal. nr 27) 
Projekt uchwaly zostal przedloiony radnym. 

Przewodniuqcy Rady Pan Tomasz tabski poinforrnowal, i e  projekt uchwaly byl opiniowany przez 

Kornisje Budzetu, Finansow i Polityki Gospodarczej oraz Kornisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Srodowiska i Ladu Przestrzennego. Przeyvodniczqcy poprosil o przedstawienie opinii Kornisji. 

Przewodniuqca Kornisji Budzetu, Finansbw i Polityki Gospodarczej Pani Aneta +osiewln, 

poinformowala o pozytywnej opinii Komisji do projektu uchwaly na druku nr 217. 

Przewodniczqcy Komisji Gospodarki Kornunalnej, Ochrony Srodowiska i tadu Przestrzennego 

Pan Zbigniew Nowak poinformowal o pozytywnej opinii Komisji do projektu uchwaly na druku 

nr 217. 

Uwag do projektu nie wniesiono. 



Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz fabskl poddat pod gtosowanie przyjecie uchwaty w sprawie 

wyrazenia zgody na obnitenie kapitatu zaktadowego oraz urnorzenie udziaMw w spblce Zaklad 

Administracjl Mieszkaniami Gminnymi Grniny Miejskiej Ktodzko sp. z 0.0. z siedzibq przy 

ul. Grunwaldzkiej 29 w Ktodzku, druk nr 217. 

Glosowanle: za - 19, pneciw - 0, wstnyma/o Sic - 0 (nle gcosowal nleobecny na sall radny Pan lacek Baneckl) 

Uchwah zostata podjqta 1 otrzymata nr XXV/203/2016. (zal. nr 28) 

18. Podjpcle uchwaly w sprawle udzielenla dotacji celowej na prace konserwatorskle, 
resburatorskle tub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytk6w 
I znajduj~cym slq na terenie Gminy Miejskiej Klodzko, druk nr 203. ( a / .  nr 29) 
Projekt uchwaty zostak prredlotony radnym. 

Przewodnluqcy Rady Pan Tomasz fabski poinformowal, ze projekt uchwaly byt opiniowany przez 

Kornisje Edukacji i Kultury. Przewodniuqcy poprosit o przedstawienie opinii Komisjl. 

Przewodniu~cy Kornisji Edukacji i Kultury Pan Damian dlak poinforrnowata o pozytywnej oplnii 

Kornisji do projektu uchwaty na druku nr 203. 

Uwag do projektu nie wniesiono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz fabski poddat pod glosowanie przyjecie uchwaty w sprawie 

udzielenia dotacjl celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 

zabytku wpisanym do rejestru zabytk6w i znajdujqcyrn sic na terenie Grniny Miejskiej Ktodzko, druk 

nr 203. 

Glosowanle: za - 19, pneciw - 0, wstnymalo sie - 0 (nle gtosowal nleobecny na sall mdny Pan lacek Baneckf) 

Uchwala zostala pod j~ ta  I otrzymala nr XXV/Z04/2016. (zal. nr 30) 

19. Podjqcle uchwaty w sprawle wyraienla zgody na zawarcie przez Burmlstrza Miasta 
Ktodzka umowy dziertawy terenu na czas oznaczony 10 lat w trybie bezprzetargowym, 
druk nr 218. (zd. nr 31) 
Projekt uchwaty zostat prredtotony radnyrn. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz h b s k l  poinforrnowal, t e  projekt uchwaly byl oplniowany przez 

Kornisje Gospodarki Kornunalnej, Ochrony ~rodowiska i tadu Przestrzennego. Pnewodniczqcy 

poprosit o przedstawienie opinii Kornisji. 

Przewodniczqcy Kornisjl Gospodarki Kornunalnej, Ochrony Srodowiska i tadu Przestrzennego 

Pan Zbignlew Nowak poinforrnowat o pozytywnej opinii Kornisjl do projektu uchwaly na druku 

nr 218. 

Uwag do projektu nie wniesiono. 

PrzewodniczQcy Rady Pan Tomasz tabski poddat pod glosowanie przyjacie uchwaty w sprawie 

wyratenia zgody na zawarcie przez Burrnistrza Miasta Ktodzka urnowy dzieriawy terenu na Gas 

oznauony 10 lat w trybie bezprzetargowym, druk nr 218. 

Glosowanie: za - 19, pneciw - 0, wstrzymdo sle - 0 (nle glosowal nleobecny na sall radny Pan lacek Baneckl) 

Uchwaka zostala podjpta i otrzymala nr XXV/205/2016. (ml. nr 32) 



20. Podjwle uchwaty w sprawle wyratenia zgody na nieodptatne nabycie przez Gminq 
Mlsjska Klodzko nleruchomo6ci w drodze darowlzny, druk nr 219. (zal. nr 33) 
Projekt uchwaty zostal przedloiony radnyrn. 

Przewodniaqcy Rady Pan Tomasz iabski poinformowat, i e  projekt uchwaly byl opiniowany przez 

Kornisje Gospodarki Kornunainej, Ochrony Srodowiska i ladu Przestrzennego. Przewodniczqcy 

poprosil o przedstawienie opinii Komisji. 

Przewodniczqcy Kornisji Gospodarki Kornunalnej, Ochrony Srodowiska i ladu  Przestrzennego 

Pan Zbigniew Nowak poinforrnowat o pozytywnej opinii Kornisji do projektu uchwaty na druku 

nr 219. 

Uwag do projektu nle wniesiono. 

Przewodniaqcy Rady Pan Tomasz tabski poddat pod glosowanie przyjecie uchwaty w sprawle 

wyraienia zgody na nieodplatne nabycie przez Gmine Miejskg Klodzko nieruchornoici w drodze 

darowizny, druk nr 219. 

Gtosowanle: za - 19, przeciw - 0, wSfI7ymal0 sle - 0 (nle glosowal nleobecny na sall radny Pan lacek Baneckl) 

Uchwala zostala podjqta i otrzymala nr X)(V/205/2016. (zal. nr 34) 

21. Podjqcis uchwaly w sprawie terminu, czgstotllwoici i trybu uiszczania optaty za 
gospodarowanle odpadami komunalnyml, druk nr 211. (ral. nr 35) 
Projekt uchwaly zostal przedbtony radnym. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz kabskl poinforrnowal, i e  projekt uchwaty byl opiniowany przez 

Kornisje Gospodarki Kornunalnej, Ochrony Srodowiska i Ladu Przestrzennego. Przewodnluqcy 

poprosil o przedstawienie opinil Komisji. 

Prrewodniczqcy Komisji Gospodarki Komunainej, Ochrony Srodowiska I Ladu Przestrzennego 

Pan Zblgniew Nowak poinforrnowal o pozytywnej opinii Kornisji do projektu uchwaty na druku 

nr 211. 

Uwag do projektu nie wniesiono. 

Przewodniaqcy Rady Pan Tomasz kabski poddal pod gtosowanie przyjecie uchwaly w sprawle 

terrninu, czpstotllwofci i trybu uiszczania oplaty za gospodarowanie odpadami kornunainymi, druk nr 

211. 

Glosowanie: za - 19, przeciw - 0, ~StRymalO sie - 0 (nle glosowal nleobecny na sall radny Pan Jacek Baneckl) 

Uchwala zostala podjqta I otrzymala nr XXV/206/2016. (zal. nr 36) 

22. Podjqcle uchwaty w sprawis wzoru deklaracji o wysokoicl optaty za gospodarowanis 
odpadami komunalnymi skladanej przez wlaSciclela nleruchomoScl, druk nr 212. 
(rat. nr 37) 
Projekt uchwaly zostal przedlotony radnym. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski poinforrnowat, t e  projekt uchwaly byl opiniowany prrez 

Kornisje Gospodarki Kornunalnej, Ochrony Srodowiska i Ladu Przestrzennego. Przewodniczqcy 

poprosit o przedstawienie opinii Kornisji: 



Przewodniczqcy Kornisji Gospodarki Kornunalnej, Ochrony Srodowiska i ladu  Przestrzennego 

Pan Zbigniew Nowak poinforrnowat o pozytywnej opinii Kornisji do projektu uchwaly na druku 

nr 212. 

Uwag do projektu nie wniesiono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz fabski poddal pod gtosowanie przyjgcie uchwaty w sprawie 

wzoru dekiaracji o wysokoicl oplaty za gospodarowanie odpadami kornunalnyrni skladanej przez 

wlaiciciela nieruchornogci, druk nr 212. 

Glosowanie: za - 19, pneciw - 0, wstrryma/o sig - 0 (rile glosowal nieobecny na saN radny Pan lacek Baneckl) 

Uchwak zostala podjpta i otnymala nr XXV/207/2016. (zal. ni.38) 

23. Podjecle uchwaly w sprawie zmiany uchwaty nr X)<I/172/2016 Rady Miejskiej 
w Ktodzku z dnia 3 1  marca 2016 r. w sprawie przyjecia ,,Planu gospodarki niskoemisyjnej 
dla miasta Kbdzka", druk nr 214. (zal. nr39) 
Projekt uchwaly zostal przedlotony radnym. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz fabskl poprosil Burrnistrza Miasta o poinforrnowanie, z czyrn 

zwiqzana jest proponowana zrniana. 

Gbs zabral Z-ca Burrnistrza Miasta Pan Wieslaw Tracz. Na etapie prowadzenia prac wychodzq 

r6tnego rodzaju potrzeby uzupetnienia. W zwiqzku z tym, i e  waeiniej  ten plan byl przyjmowany 

katda nawet najdrobniejsza zrniana bgjJzie wymagala wprowadzenia zrnian w uchwale. Mote sig 

zdarzyt, i e  tego typu zrniany bpdq jeszcze wprowadzane. Te zmiany, ktbre sq proponowane nie sq 

zrnianarni wleikirni w stosunku do pierwotnego ksztaku planu gospodarki niskoernisyjnej wczeiniej 

wprowadzonego. Charakter tego dokurnentu jest jednolity i dlatego kaida wprowadzona zrniana rnusi 

by6 przyjrnowana w forrnie uchwaty. Szczegblowo te zmlany byly ornawiane na posiedzeniu Komisji. 

Przewodniaqcy Rady Pan Tomasz tabski poinforrnowal, i e  projekt uchwaly byl opiniowany przez 

Kornisjg Gospodarkl Kornunalnej, Ochrony 6rodowiska i tadu Przestrzennego. Przewodniuqcy 

poprosil o przedstawienle opinil Komisji. 

Przewodniaqcy Kornisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony 6rodowiska i tadu Przestnennego 

Pan Zbigniew Nowak poinforrnowal o pozytywnej opinii Kornisjl do projektu uchwaly na druku 

nr 214. 

Uwag do projektu nie wniesiono. 

Przewodniaqcy Rady Pan Tomasz kabskl poddal pod glosowanie przyjecie uchwaly w sprawie 

zmiany uchwaty nr XXI/172/2016 Rady Miejskiej w Klodzku z dnia 31 rnarca 2016 r. w sprawie 

przyjgcia ,,Planu gospodarki niskoernisyjnej dia rniasta Ktodzka", druk nr 214. 

G!oSOWJ~~~: za - 17, pneciw - 0, wstIZyma/o sic - 2 (nle glosowal nleobecny na sall radny Pan k c e k  Banecki) 

Uchwata zostala podj~ta  i otrzymala nr XXV/208/2016. (zal. nr 40) 

24. Podjecie uchwaty w sprawle rozpatrzenia skargl Pan1 Kamili Warachim na Dyrektora 
Zespdu Przedszkolno-flobkowego nr 1 w Klodzku, druk nr 213. (zd. nr 41) 
Projekt uchwaly zostat przygotowany przez Komisjg Rewizyjnq. 



Przewodniaqcy Rady Pan Tomasz tabski poprosil Z-ce Przewodniczqcego Kornisji Rewizyjnej Paniq 

Anete losiewia o przedstawienie opracowanego projektu uchwaty. 

G~OS zabrala radna Pani Aneta Cosiewlu. Kornisja Rewizyjna rozpatrzyla skarge Pani Karnili 

Warachirn na Dyrektora Zespob Przedszkolno-~lobkowego nr 1 w Klodzku. Uzasadnienie jest 

Paristwu znane. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~absk i  zadal pytanie czy znajqc uzasadnienie sq pytania 

w przedrniotowej sprawie. 

Pytali nie stwierdzono. 

Przewodniaqcy Rady Pan Tomasz iabski przystqpil do glosowania nad pnyjeciern uchwaly 

w sprawie skargi Pani Karnili Warachirn na Dyrektora Zespdu ~rzedszkoino-tlobkowego nr 1 

w Klodzku, druk nr 213. Przewodniczqcy ponownie zadal pytanie kto jest za przyjeciern uchwaty. 

Gbs zabrala radna Panl Aneta Losiewicz, kt6ra oduytala trek6 przygotowanego projektu uchwaty, 

ktbra bedzie poddana pod gbsowanie. W projekcie uchwaty jest czgiciowe uznanie skargi za zasadnq 

tak jak to pnedstawilarn, natorniast w pozostatych - poniewat byb  wiele zarzut6w - za niezasadna. 

Gtos zabrd V-ce Przewodninqcy Rady Pan Zdzislaw Duda, ktdry zadal pytanle czy skarga jest 

zasadna, czy nie jest zasadna. Prosze narn to uzmystowit, bo trudno gtosowat - albo zasadna, aibo 

nie. 

Pani Aneta Losiewicz zaznaczyla, ze jest zasadna w dwbch aspektach, w pozostatych nie. Taki jest 

projekt uchwaty przygotowany przez Kornisje Rewizyjnq 1 takie rbwniet uzasadnienie. Pani radna 

wyrazila chgt przeuytania uzasadnienia, jeSli jest taka potrzeba. 

Przewodniaqcy Rady Pan Tomasz tabski poinformowat, i e  projekt uchwaty zostal zaopiniowanych 

przez rnecenasa Pana Mateusza Cyme, wiec od strony prawnej nie ma zastrzezeh. 

V-ce Przewodniaqcy Rady Pan Zdzislaw Duda. Panie rnecenasie, jak rnarny glosowat. Bo jest 

zasadna i niezasadna. Prosze narn wyjaknit. 

Gbs zabral mecenas Pan Marcin Tneciak. To jak Palistwo bedziecie gbsowat, to jest Palistwa 

wolna wola. Chcialbyrn podkrekiit, t e  skarga rnoie byt  w czeici zasadna i w cz&ci mote by6 

niezasadna. le t i i  Palistwo rnajq jakieS wqtpliwoSci co do tego, to  byt  mote naletaloby odczytak 

uzasadnienie. W uzasadnieniu jest wyjainione dlauego skarga jest w a&ci  zasadna, a daiszej czgici 

niezasadna. 

V-ce Przewodniaqcy Rady Pan Zdzislaw Duda stwierdzil, t e  powinno bye jednoznaczne - aibo jest 

skarga zasadna, albo niezasadna. l a  tego nie moge zrozurniet. 

Gtos zabrat Przewodniczqcy Kornisji Rewlzyjnej Pan Adam Kwas. Prosze Pahstwa w tej  chwili 

Kornisja rozpatruje skargi, ktbre wptywajq. Powinny one byt rozpatrzone pod wzgledern wlaSciwoici 

organu do ktbrego wptywajq. Organ, ktbry otmyrnat skarge, ,co do kt6rej uzna sig za 

niekornpetentnego powinien odeslat skarge w ciqgu siedrniu dni - Panie Przewodniczqcy - do organu 

wlaSciwego do rozpoznania skargi. Natorniast w tyrn przypadku jest kilkanaicie, czy kllkadziesiqt 

zarzut6w w nieokretlonyrn czasie I rniejscu. Opisane byty zdarzenia dotyczqce os6b trzecich i w tyrn 

rnornencie uznaliSmy, t e  to zbyt daleko idqce zarzuty, ktbre nie znajdujq potwierdzenia w faktach 



i dokurnentach. W zwiqzku z tyrn nie rozpatrywaliirny tych zarzutbw. W czpfcl skargi zadzlalato 

Kuratorlum Ofwiaty we Wroclawiu odnoinie zarzutbw dotyaqcych nadzoru pedagogiunego, 

w ktorego sprawach Kuratoriurn jest kompetentne i sprawuje nadzbr nad dzialalnoiciq pedagogiunq 

szkbC Kuratoriurn odeslato narn skargp dotyczqcq rozpatrzenia w czgfci dotyuqcej zarzqdzania 

palcbwkq w zakresie bezpieaelistwa, spraw budietowych tzn. tych za ktbre odpowiada organ 

prowadzqcy. Tu jest dziwna sytuacja, poniewaz jest tutaj podwbjne podporzqdkowanie. Nadzor 

pedagogiczny jest wtaiciwoiciq Kuratoriurn, natorniast prowadzenie placbwki, zarzqdzanie, 

bezpieaelistwo i kwestle inwestycyjne naleiq do grniny. Gmina placi, a Kuratorium kontroluje jakoft 

nauaanla. Mielifmy tutaj rozpatrzyt tylko te sprawy dotyuqce kompetencji grniny. W czpfci nadzoru 

pedagoglcznego wypowiedzlalo sip Kuratoriurn I zalecilo jednostce sprawy, ktbre w tej skardze byty 

zasadne. My mielifmy tutaj dwie sprawy,co do kt6rych uznaliimy, i e  w jednostce nie byto pracownlka 

odpowiedzlalnego za sprawy BHP - teraz j u i  jest i kwestla proceduralna, i e  niezgodnie z Ustawq o 

systemie ofwiaty byh/ przedktadane projekty finansowe placbwki, brakowalo opinii rady 

pedagogiunej na ternat projektu, ktbra to opinia jest wymogiern ustawowym. To przyznala zarbwno 

Pani Dyrektor jak i skariqca, i e  takich rzeczy nie bylo. W tyrn zakresie uznaliimy za stosowne - 
zgodnie z przeplsami Ministra Spraw Wewngtrznych i Adrninlstracji w sprawie trybu rozpatrywania 

skarg - wydat zalecenla, ktbre zarnieicilifmy w uchwale. 

Gtos zabral V-ce Przewodniczqcy Rady Pan Ryszard W6jcik. Panle Przewodniaqcy, Wysoka Rado. 

Nle znajqc szczegbWw, ale tutaj po takiej trochg plqtaninie wyjafnlenia domnlemam, t e  ktof napisal 

pisrno, w ktbrym zawiadamia o szeregu nieprawidlowoici w jednostce. Eio skarga dotyczy zrobienia 

komui krzywdy. Jetell rnnie k to i  zrobit krzywdp to  ja sig skarip, i e  rnnie zrobiono nieslusznie 

krzywdg, bo mnie sip to nie naletato. Nie nalezy w ten sposbb interpretowat skargi, t e  jeieli kt04 

naplsal, t e  nle ma tegq u y  tamtego - to na co on sig skariy, na decyzjp dyrektora, czy na 

nieprawidtowofcl. Jak nieprawidtowoicl - to naleiy wziqt takq skargg na komisjg, nle obrabiat jako 

skarge tylko zroblt kontrolg, a y  to jest prawda. Nie oplerat sip tylko na tekicie, t e  kt06 naplsal. 

Rozpatrzeniu powinna podlegat tylko ta u g i t  skargi gdzie kt06 komui zrobil krzywdp, zwolnll 

z pracy, dat mu naganp, to jest wyrzqdzenle komui krzywdy. Moina przez kornlsjp rozpatrywat 

nieprawidlowofci, ale nie dziatat w formie uchwaty. Przeclet nie bgdzlemy uchwalat gdy kt06 

powiedzlal, i e  ten czlowlek nie trzyrna porzqdku w bibliotece,czy rnuzeurn i bgdzle sip na to skariyl. 

Tu rnuszq byt  inne rnechanizmy. 

Glos zabral radny Pan Lech Sur6wka, cyt.: ,,Szanowni Palistwo, ja bgdp gtosowal ,,przeciww 

i chciatbym powiedziet dwa zdanla dlaczego. Przez 10 lat sprawowalern obowiqki inspektora BHP 

w Urzpdzie Miasta w Klodzku i w rnyfl obowiqzujqcych przepisbw raz w.roku burrnistrz danego rnlasta 

sprawuje nadzbr nad placbwkami oiwiatowymi, publicznyrni w zakresie finansbw i BHP. W zwiqzku 

z powyiszym raz w roku, czasaml dwa bytem na kontrolach indywidualnych. Nie ma na terenie naszej 

Grniny Mlejskiej tak dobrze dziatajqcej placbwki w tym zakresie. Nigdy w tej placbwce nie bylo 

iadnych uwag do bezpieaehstwa, do nieprzestrzegania przepisbw i to zarbwno w pionie 

bezpieuehstwa dzleci, nauuycieli jak i p.poi.. Wszystkie uwagl nawet te najdrobnlejsze byly 

realizowane natychmiast i naprawdp wzorowo wsp6+pracowato sip z dyrekcjq tej  placbwki. W zwiqzku 

z tym uwaiam, i e  - ja osobiicie - znajqc sprawp od sedna uwaiam, i e  skarga jest elementern jakiejf 

tam znowu gierki. I sprawa ostatnia. Nle ma obowigku, aby w placbwce by4 inspektor BHP dlatego, 



t e  przy dobrym uktadzie gdybylrny mogli i wigcej byloby pienigdzy w gminie to najiepszym 

rozwiqzaniem - ja wiem Pan Burmistrz od razu sig wystraszyt - jest jeden BHP-owiec w Urzgdzie 

Miasta i przypisuje mu sig wszystkie plac6wki. Niech ma te  pare zlotych wipcej i wtedy spokojnie. 

Bo tak placq panle w poszueg6lnych placowkach po 300 - 400 f inspektorowi BHP, kt6ry przyjdzie 

czasami dwa, trzy razy albo nie przyjdzie. Przyjdzie, kwity klepnie, zrobi szkolenie, co r6wnie dobrze 

rnotna zrobit tu. Idealnie Pani Dyrektor OPS-u wykorzystywata zawsze mnie, bo jak miala szkolenie 

to szla na skargg do Burmistrza i mialem ziecenie, ieby przeprowadzit szkolenie za darmo. Kohuqc 

swojq wypowiedi uwatam, t e  naprawde te zarzuty w tym Zespole ~rzedszkolno-tlobkowym sq 

beuasadne. I to mowig z wtasnego dolwiadczenia. Skohczylem." 

Glos zabrat radny Pan Stanislaw Ferenc. Panie Przewodniaqcy, Szanowna Rado, Panie Burmistrzu, 

Szanowni Mieszkahcy Ktodzka. Moim przedm6wcom chciatbym podzigkowat za wyczerpujqce 

wypowiedzl. Chcialbym powiedziet, t e  podejmujqc t q  uchwatp, w tym ksztatcie to  wylejemy dziecko 

z kqpiela a przy okazjl kt04 cok nabroit, a my kowala chcemy powleslt za to czego nie zrobit. Chce 

podkreklit, t e  jest to jednostka, ktorq kontrolowatem osobikcie i rnuszg to podkreglit - co j u t  

powiedzial m6j przedmbwca - t e  daj Bote, aby wszystkie placbwki tak funkcjonowaty. 

Ad vocern radny Pan Adam Kwas poinformowat, t e  kwestie BHP poruszylo r6wniet Kuratoriurn i byl 

delikt, poniewaz nie zostat zgtoszony wypadek. W zwiqzku z tym naletalo uszczelnit procedury, 

powolat osobg odpowiedzialnq za wykonanie procedur wypadkowych, nie inspektora. Kwestie 

zasadnokci pozostatych rzeczy zostaty oddalone. Mam podobnq opinlg na ternat tej piac6wkl. Ten 

wypadek wylapano, r6wniet Kuratoriurn wytkneo, i e  nie byty przestrzegane procedury tego 

konkretnego wypadku. Pozostate rzeuy to  jest slowo przeclwko slowu. Nikt tu nie mial zastrzeteh 

co do catoksztaltu dzialah placowki. 

Radna Pani Aneta Losiewlcz dodata, t e  Pani Dyrektor zgtosila Komisji, t e  nie ma takiej osoby, 

ktdra bylaby odpowiedziaina za wypadek i jezeli cok sie dzieje w zaktadzie pracy to nie wle komu to 

zglaszat. W zwiazku z tym, dlatego byta taka propozycja Komisji, aby organ wykonawuy pom6gt 

i zajql sip tyrnl jednostkami. Nle m6wimy tutaj o catoksztalcie tyiko odnosimy sig do konkretnych 

zdarzeh i zarzut6w, kt6re zglosita pracownica. 

Wigcej gbs6w w dyskusji nie stwierdzono. 

Przewodnlaqcy Rady Pan Tomasz tabski poddal pod gbsowanie przyjgcie uchwaly w sprawie 

rozpatrzenia skargi Pani Karnili Warachim na Dyrektora Zespotu ~rzedszkolno-~bbkowego nr 1 

w Klodzku, druk nr 213. 

W sprawie formalnej gtos zabrat radny Pan Stanislaw Ferenc. Przepraszam, t e  przeszkadzam ale 

zawsze tak jak to bylo dotychaas, jak czytamy skargg to uytamy do kohca, t e  skargg uznaje sig za 

zasadnq lub bezzasadnq, teby nie byto tych niedombwieh i nieporozumleh takich jakie byly przed 

chwilq. 

Przewodniuqcy Rady Pan Tomasz iabski stwierdzit, t e  w takim razie wracarny tu do punktu 

wyjlcia. Pan Przewodniczqcy zadat pytanie czy Pan radny chce sformutowaC konkretny wniosek 

formalny. 



Ad vocern radny Pan Stanistaw Ferenc. Panie Przewodniaqcy, wszystko jest ok, dochodzirny jak 

to sig rnbwi do kohca alfabetu - prosilbym o dodanie - skarge uznaje sig za zasadnq lub bezzasadnq. 

Tak jak zawsze to byto czynione. Tak jak to Pan prowadzi w tej chwili to nastepuje ta konsterna j a ,  

a y  gbsujerny za zasadnaczy bezzasadnq. Powinno to bylo przejrzyste i czyteine. 

Przewodniuqcy Rady Pan Tomasz iabskl przypomnlal, t e  tak jak j u i  sygnaiizowal Pan rnecenas 

rozpatrzenie skargi mote by t  w czgici zasadne, a w czgici niezasadne. W 5 3 jest zapis: 

,,w przedrniocie pozostalych zarzutbw Rada Miejska w Klodzku uznaje skarge Pani za bezzasadnb, 

a za zasadna to  co jest okreilone w 5 2. 

Radny Pan Stanistaw Ferenc. Tak nie moina. W iadnym wypadku. " 

Przewodniaqcy Rady Pan Tomasz fabski oglosil 10-cia minutowq przerwp na zapoznanie sig 

z treiciq dwbch projektbw uchwat, ktbre byty jeszcze przed sesjq ternatern obrad Komisji Rewizyjnej 

oraz wypracowanie stanowiska w poruszanych sprawach. 

(Pnerwa w obradach od godz.15:35 do godz. 15:45) 

Po prrerwie Przewodnlczqcy Rady Pan Tomasz iabski wznowil obrady i poinformowd, t e  

rozpatrywany jest pkt 24 porzqdku obrad. Przewodniuqcy Rady zadal pytanie, a y  kt06 z radnych 

chce zabrat glos. 

Gbsbw nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz Labski poddal pod glosowanie przyjgcie uchwaly w sprawie 

rozpatrzenia skargi Pani Kamiii Warachim na Dyrektora Zespdu ~rzedszkolno-tlobkowego nr 1 

w Klodzku, druk nr 213. 

Glosowanie: za - 7, p ~ e c i w  - 8, wstrzyma/o s@ - 3 (nle glosowaN nleobecnl na sall: radny Pan Jacek Baneckl 

oraz radna Panl Zdzlslawa Wofnlak-Krvpska) 

Uchwala nie zostata podjqta. 

25. Podjqcie uchwaly w sprawie rozpatrzenia skargi Panl Barbary Brzyckid na Dyrektora 
Szkoty Podstawowej nr 6 w Ktodzku, druk nr 215. (sat. nr 42) 

Przewodniuqcy Rady Pan Tomasz iabski poinforrnowat, ze projekt uchwaly w tej sprawie zostal 

w chwili obecnej przedlozony radnym dlatego, i e  t u i  przed sesjq odbywalo sip jeszcze posiedzenie 

Komisjl Rewlzyjnej, kt6ra zmienita uzasadnienie do projektu. Pan mecenas nie opiniowal projektu. 

Pan Przewodniczqcy poprosil Pana rnecenasa o poinforrnowanie dlaczego nie wydal opinii do projektu. 

Gbs zabral rnecenas Pan Marcin Trzeciak. Wysoka Rado. W mojej ocenie przedrniot, ktbrym 

zajmowala sig Komisja, chodzi tutaj o kwestie stosunku pracy jaki ta Pani miala, bqdk ma w dalszyrn 

ciqgu ze swoim pracodawcanie lezy w kornpetencjach Rady. Od tego jest Sqd Pracy i przed Sqdem 

Pracy powinny by6 wyjahiane i procedowane kwestie zwiqzane ze stosunkiem pracy. W zwiqzku 

z powytszym mote nie tyle nie wydalern opinii, tylko po prostu wydaje opinie negatywnq w tym 

sensie, t e  nle badzie mojego podpisu, rnojego pozytywnego stanowiska co do tej wersji uchwaty 

z tym uzasadnieniem, ktbre zostato Pahstwu przedtotone. Z tyrn sarnym problemern bedzierny rnieli 

do czynienia za chwile, ponlewaz kolejna sprawa Pani loanny Bialek r6wniei dotyczy jej stosunku 

pracy w placbwce. Obie te sprawy w mojej ocenie naleiq do wytqcznych kornpetencji Sqdbw Pracy 



i Sqd Pracy powinien tutaj wydat wyrok, ktbry powinien zostat zaakceptowany przez strony tego 

sporu. Procedowanie nad kwestiami zwoinienia z pracy, zasadnoici zw~lnienia~bqdi braku zasadnoici 

zwolnienia to nie jest kompetencja nas siedzqcych obecnie tutaj. Dlatego takie, a nie inne moje 

stanowisko. 

Gtos zabrat radny Pan Adam Kwas, ktbry podzieiit w pelni zdanie Pana mecenasa, natomiast 

Komisja Rewizyjna wiekszo~ciqgtos6w uznala, ze bedzie inaczej. Rozpatrywaiiimy tg  sprawe rbwniez 

z punktu widzenia zarzqdzania piacbwkq tzn. organizacji pracy, zasadnoici i niezasadnoici 

zatrudnienia nauczycieli z wiekszym iub mniejszym statem. Pozwoiitem sobie napisat uzasadnienie, 

gdzie wobec faktu, t e  Pani Brzycka przyjeta w kohcu wypowiedziane waeSniej warunki pracy, ktbre 

byty o wiele bardziej dia niej nlekorzystne. Przyjgla je  i wtaiciwie tutaj sprawe na tym naletatoby 

zakohczyt. Tym niemniej,Komisja wezwata Paniq Brzyckq i Paniq Dyrektor, przestuchaiiimy takte 

2-cg Burmistrza Pana W.Tracza, ktbry byt uprzejmy wytoiyt nam zasady organizacji pracy 

w piacbwce. Przypomniat nam jakie i q  kompetencje dyrektora wynikajqce z art. 39 Ustawy 

o systemie oiwiaty. Na mocy tego artykutu dyrektor przyjmuje i zwalnia pracownikbw, w tym 

nauczycieli i to jest wylqczna jego kompetencja. W zwiqzku z tym w sprawach pracowniaych Pan 

mecenas ma racje tym niemniej, poniewai skarga trafita do procedury, zostata zarejestrowana 

i wueiniej nieodestana to pozwoliliimy sobie ja rozpatrzyt. Prosze Paristwa o to, abyicie w tej chwili 

jako Rada Miejska zdecydowail w jakq strong pbjdziemy. Pozwolitem sobie sporzqdzit uzasadnienie, 

ktdre wydawalo mi sig najbardziej odpowiednie do sytuacji. Sq to sprawy ludzkie, bardzo trudne 

i naprawdg nie ma tu  tadnej samowoli Pani Dyrektor. Pani Dyrektor musi zwoinit dwie osoby, 

ponlewai nie ma w tym roku naboru do klas pierwszych. Szeiciolatki zostajq w przedszkolach i to 

jest podstawowy powbd do tego, zeby niestety byty tutaj iale i ludzkie dramaty. Dotyczy to  akurat 

osoby o wieloletnim staFu, osoby zastutonej dia ktodzkiej oiwiaty, nauczycieia dypiomowanego. 

Dyrektor w tym zakresie ma swobode. OczywiScie wszystkie procedury wewngtrzne typu opiniowanie 

arkusza organizacyjnego odbyto sie w terminie. Arkusz organizacyjny szkoty zostat zatwierdzony 

przez organ prowadzqcy, czyli przez gmine. Apeiowaliimy o polubowne zatatwienie sprawy 

i ewentualne zadoiCuczynienie zqdaniu Pani Brzyckiej, aby w miarg rnozliwoici zapewnit jej 

przynajrnniej kiika godzin wigcej, teby mogla zarobit - bo emerytura biisko. Podeszliimy do sprawy 

z ludzkiego punktu widzenia. W zwiqzku z tym, i e  goniq nas terminy mamy tutaj formainie napisanq 

skarge. Prositbyrn Wysokq Radg o rozstrzygnipcie. Z uwagi na wielkq i lo i t  podobnych spraw 

prositbym o podejScie systemowe do tego zagadnienia i nie rozpatrywanie spraw pracowniaych na 

forum Komisji czy teZ Rady. To jest m6j wniosek na przyszloik, natomiast w tej  chwiii prosze 0 

rozwatenie zasadnoici skargi Pani Brzyckiej. 

Gtos zabrata radna Pani Zdzistawa Gbrska, ktbra w uzupdnieniu wypowiedzi Przewodniaqcego 

Komisji Rewizyjnej Pana Adama Kwasa odczytata t r e i t  art. 39 pkt 1 Ustawy o systemie oiwiaty 

z dnia 7 wrzeinia 1991 roku tj. Dz. U. z 2004 r. nr 256 poz. 2572 z pbi. zrn.. Dyrektor szkdy jest 

kierownikiem zaktadu pracy dla zatrudnionych w szkoie nauczycieli i pracownikbw niebedqcymi 

nauczycielami. Dyrektor w szczegblnoici decyduje w sprawach zatrudniania i zwalniania nauczycieli 

oraz innych pracownikbw szkoty. Oznacza to, t e  wylqcznq integrainq kompetencjq dyrektora szkdy 

jest podejmowanie decyzji w sprawach zwoinieri nauczycieli nastgpujqcych na warunkach i zasadach 

okreilonych w Karcie Nauayciela oraz Ustawie z dnia 26 aemca  1974 r. Kodeks Pracy Dz. U. z 1998 



roku nr 21 poz. 94 z p6in.zm.. Ustalenie procedur zwolnieri i wypowiedzeh wg ktbrych typuje sie 

nauuycieli do zwolnleh nie moie pomijat i nie pomija zasady dyskryminacji pracownikbw okreilonej 

w Kodeksie Pracy, ktbra zabrania bezpodstawnego dyskryminowania pracownikbw. Zakaz 

dyskryminacji w obszarze stosunkbw pracy nie oznacza jednak jednakowe traktowanie wszystkich 

pracownikbw bez wzgledu na kwalifikacje, wyniki pracy, stanowisko i spodb wykonywania 

obowiqzk6w. Sqd Najwytszy wielokrofnie wyratal swoje stanowisko, t e  prowadzenie polityki 

kadrowej nalezy do kompetencjl dyrektora szkoty. Wyroki z 5 listopada 1998 r. i tu jest podanych 

wieie rbtnych ustaw, jezeli k to i  chce to mogg to udostqpnik. Uwaiam, t e  te  projekty uchwat powlnny 

zostat wycofane i nie powinny bye procedowane. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz fabskl zadal pytanie radnej Pani Zdzislawie G6rsklej u y  to jest 

wniosek formalny i czy dotyay to obydwu projekt6w. 

Radna Panl ZdzisRw G6rska potwierdzita, ze jest to wniosek formalny i dotyuy dw6ch projektbw 

uchwal. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz Fabski poddal pod glosowanie zgfoszony przez radnq Paniq 

Zdzistawe Gbrskq wniosek forrnalny w sprawie zdjecia z porzqdku obrad projektu uchwaty na druku 

nr 215 w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Barbary Brzyckiej na Dyrektora Szkoly Podstawowej nr 6 

w Klodzku. 

Glosowanie: Za - 3, prZeCiw - 5, wSt!iymaio sic - 8 (nle gbsowali nleobecnl na sall: radny Pan Acek Baneckl 

o m  radna Panl Zdzlshwa Wotnlak-Kfupska oraz dwle osoby obecne na sail) 

Wnlosek nle zostal pm/jqty. Projekt, uchwaly na druku nr 215 zostaje w ponqdku obrad. 

Glos zabrat mecenas Pan Marcln Trzeclak. Panl radna pozwoiila sobie oduytat  akty prawne, tylko 

Drodzy Pahstwo, zeby byla jasnogt, ja nie przesqdzam czy ta Pani ma racje czy jej nie ma. Dyrektor 

rbwniet mote sie mylit i znowu - nie bede przesqdzal czy sip myll, czy sic nie myii. Aby to ustali6 

jest proces sqdowy, gdzie strony przedstawiajq dowody, przedstawiajq swoje argumenty, powolujq 

fwiadkow, robi siq to kompleksowo. W terminle 7 dni od otrzymania wypowiedzenia przysluguje 

katdemu pracownikowi prawo do ztotenia pozwu do sqdu o przywrbcenie do pracy bqdi  te t  

w jakikolwiek inny spos6b zaprotestowania przeciwko takiemu, a nie innemu - w ocenie tej osoby - 
nieshsznemu potraktowaniu. Sqd Pracy na podstawie przepisbw Kodeksu Pracy i ustaw dodatkowych 

w tym przypadku np. Karty Nauczyciela ocenia i wydaje wyrok w tej  sprawle. Wydaje mi sic, t e  

procedowanle skargl gdzie mamy tak naprawdg przedstawienie tyiko jednego stanowiska - 
skakqcej, nie mamy tutaj motiiwofci przeprowadzenia catego postgpowania dowodowego, jest 

niewtaiciwe. Nie powinnigmy sie tym zajmowat. Skarga powinna - i tutaj pozwolilem sobie 

z Panem radnym poprawit trekt te j  uchwaly - zostat uznana za beuasadnq, ale nie z uwagl na to, 

t e  Panl skartqca nle ma racji, tylko z uwagi na to, i e  nie przed tym organem nastepowalo prawidlowe 

procedowanle zarzutbw wskazanych w skardze. Nie oznaua to wcale, ze Pani Biatek bqdi  te2 Pani 

Brzycka - nle znam tych osbb pewnie zaslugi tych ~ a h  dla ktodzkiej oiwiaty sq wielkie, ja tego nie 

kwestionuje - tylko chodzi o to, t e  nle w takim trybie powlnno sig oceniat tq skarge i wchodzik 

w kompetencje Sqdu. Z tego co wlem Pani Bialek ztoiyla odwolanie do Sqdu od tego wypowledzenia 

i sprawa jest w Sqdzie procedowana - to moie powinna sie tam skohayt. 



Glos zabrat Z-ca Burmistrza Miasta Pan Wlestaw Tracz. Mamy rzeuywilcie dziwnq sytuacjg, t e  

w momencie uznania skargi za zasadna w gruncie rzeay Rada przekroay swoje kompetencje 

diatego, t e  tak jak tutaj j u t  powiedziaho i Pani G6rska bardzo dobrze nam to ujgla - ustawowo 

wiadomo w uyich kompetencjach ieFy decyzja dotyczqca zatrudniania i zwainiania pracownika, 

i wiadomo kto za to  ustawowo odpowiada. Chcialbym tylko uzupetnit, poniewaz tutaj panuje niekiedy 

takie fabzywe przekonanie. Po pierwsze - organ prowadzqcy zatwierdzajqc arkusze organizacyjne 

nie ma prawa ingerowat w to kto w danej jednostce jest zatrudniany, a kto z danej jednostki jest 

zwainiany. Nie ma prawa ingerowat w to iie godzin dia poszczegblnych nauczycieli pianuje dyrektor 

szkoty, bo to takie jest jego wylqana kompetencja. Arkusze organizacyjne, u y i i  plan organizacji 

szkoty zatwierdzone sq ogblnie co do iiofci godzin i zgodnolci przydziatu tych godzin, jeteli chodzi 

o zgodnolt z prawem, a wigc o tzw. ramowe plany nauczania i szkolne plany nauuania. To jest 

kompetencja organu prowadzqcego, mam tutaj na myfii Burmistrza jako osobg odpowiedzialna za 

jednostkg. le iel i  takowa skarga trafllaby do Burmistrza, tutaj t e i  odpowiedi musialaby byt  

sformulowana w ten sposbb, t e  dyrektor - jest dyrektorem zakladu pracy i ponosi petnq 

odpowiedziainolC prawnq za swojq dzialainofk w ramach stosunkbw pracy przez sqdami pracy. Sqd 

Pracy mote przyznat racje pracownikowi. Wtedy ten pracownik jest przywracany do pracy i dyrektor 

jest zobowiqzany respektowat taki wyrok. Kaidy inny wyrok t e i  oczywilci jest zobowiqzany 

respektowat. Po to jest taka instytu j a  jak Sqdy Pracy, aby tego typu spory rozpatrywat. Rada 

podobnie jak i Burmistrz nie majq moijiwofci oceny sytuacji wewnetrznej, oceny poszczegblnych 

pracownikbw, ktbry jest lepszy, ktbry jest got-szy, jaki majq staz pracy, jaki wktad pracy wklada na 

co dzieli. To dyrektor zna szaegblowo sytuacjg panujqcq na terenie jego jednostki i on jest jedynie 

wtadny do podejmowania decyzji. 

Glos zabral radny Pan Stanistaw Ferenc. Panie Przewodniczqcy, Szanowna Rado, Panie Burmistrzu, 

Szanowni Mieszkalicy Kbdzka. Mamy tutaj powazne dwa problemy. Tak jak tu  podni6sl Pan mecenas, 

ktbry ma racje, t e  sprawy wynikajqce ze stosunku pracy powinien rozstrzygat Sqd Pracy, ale 

dostaiiimy tutaj material., nad kt6rym powinno sig pracowat dlutej niz 10 a y  15 minut, ale to co 

w tej chwiii przeiecialem wzrokowo - a mam dolwiadaenie w pracy w Komisji Rewizyjnej przez wieie 

lat - to ten problem nie jest taki prosty. Chcg nadmienit, ze majqc tutaj sprawg Pani Biatek - 
wystaruy samo uzasadnienie wziqt do rgki - jest ona bardzo mocno argumentowana i to nie tylko 

problem wynika ze stosunku pracy, ale jest to bardzo zawite. Chce od siebie dodat, t e  pracujqc jako 

szef Kornisji Rewizyjnej te t  rozpatrywalem wczekniej skargi Pani Bialek i odnoszp wratenie - mote 

mylne - t e  byt  mote dyrektor szkoly chce sig pozbyt niewygodnego pracownika, ktbry zwraca uwagg 

na uchybienia i niedociqgniecia. Uwatam, t e  nim ta sprawa trafila do Przewodniuqcego Komisji 

Rewizyjnej - ja jemu wspbtczujg - bo moim zdaniem ona najpierw powinna traflt do Burmistrza jako 

organu nadzorczego i to Burmistrz powinien sprawg w zarodku wylagodzit i zamknqk. Nie traflla - 
trudno, nie moge tu Pana Burmistrza winit za to, i e  nie rozpatrzyl czegof aego  nie otrzymat. 

W pierwszej sprawie p. Brzyckiej nie mialem zdania bo majqc tylko kiika wenbw nie moina sie 

naprawdg wypowiedziet, ale w sprawie Pani Biatek jednoznacznie uwatam, t e  my tq skarge 

powinnifmy rozpatrzyt. Odnoszg wraienie, ze nie jest to sprawa prosta i kaidy powinien przeczytat 

tq uchwalg, a nastgpnie zaglosowai wedtug wlasnego sumienia. Owszem to jest ugfciowo sprawa 

dotyaqca stosunku pracy, ale t e t  agBclowo tutaj gmina jest organem prowadzqcym, nadzorujqcym. 

Ja tadnych uprawnieli dyrektorowi nie odbieram, szkola jest jednostkqsamodzielnq, ale w tej sprawie 



odnosze wratenie, t e  tu moie chodzit o pozbycie sig niewygodnego pracownika, bo jekii czytam, t e  

kt06 ma uprawnienla duzo wyzsze, wieie iat praktyki, a chce sic go zastqpik nauczycielem dopier0 

poczqtkujqcym, to cog jest nie tak. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tornasz tabski poddal pod glosowanie drug1 zgtoszony przez radnq Paniq 

Zdzislawe G6rskq wniosek forrnalny w sprawie zdjgcia z porzqdku obred projektu uchwaty na druku 

nr 216 w sprawie rozpattzenia skargi Pani Joanna Bialek na Dyrektora Szkoty Podstawowej nr 6 

w Klodzku. 

W O S O W ~ ~ / ~ :  Za - 2, przen'w - 6, WStfZyma/o sic - 7 (nie glosowafl nleobecnl na sall: radny Pan Jacek Baneckl 

oraz radna Panl Zdrlslawa Wofnlak-Krvpska oraz t n y  osoby obecne na salt) 

Wnlosek nfe zostat przyjqty. Projekt uchwaty na druku nr 215 zostaje w porzqdku obrad. 

Glos zabral radny Pan Armin Jarosz. Szanowni Pahstwo, Panie Przewodniczqcy. Przed glosowaniem 

nie chciatem zabierak glosu, ale dyskusja rozgorzala i postanowilem, i e  tez sig wypowiem w tej 

sprawie. Pan radny Ferenc sugerowat, i e  by t  moie szkota dziata nie tak jak naiety. Byla kontroia 

szkoly przeprowadzona przez Komisjg R'ewizyjnq moina siggnqi do wnioskbw. Nledawno skohczyla 

sie kontrola Kuratorium, te t  moina zapoznat sie z wynikami kontroli i sic do tego odnieit. Sprawa 

jest trudna, poniewai Lyjemy w takich uasach, i e  pracg ksztaltuje nam polityka kadrowa. Zwolnienia 

nauaycieli sq nieuniknione. Nie powinnikmy odbierat pracy Sqdowi, powinniimy zastanowit sie czy 

rozpatrywanie tych spraw ieiy w naszych kompetencjach, czy nie. W ubieglej kadencji byty takle 

sytuacja, i e  Rada czy radni ingerowala w sprawy kadrowe prezesbw firm, dyrektor6w jednostek 

podlegtych. Powinniimy zastanowlt sic czy to jest w naszych kompetencjach. Katdy zaglosuje jak 

sumienie mu podpowiada. Natomiast do kohca nie wiemy jak jest, poniewai musialaby odpowiedziet 

tu wyraknie Panl Dyrektor, ktbra byta na Komisjach, motna byto przyjfk, zadat pytania. Troche 

zwiqzujemy dyrektorom rgce, z jednej strony Rada, przepisy, zwiqzki zawodowe, l a  mykie, t e  

powinniimy pochyiii: sig i roziiczat dyrektor6w z ich pracy, poniewai takie kompetencje mamy, 

natomiast nie ingerowak bo przekraczamy chyba swoje kompetencje. 

Gbs zabral radny Pan Tomasz Kerolczak. Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado, Panie Burmistnu. 

W tym temacle ouywiici zgadzam sip z moimi przedmbwcami co nie zmienia faktu, t e  ocena szkoly 

jest niska. W skardze uwzgiedniono r6wniei inne rzeczy. Odnoszqc sie do radnego Pana Armina 

jefll kontroie byly to w porzqdku. Podczas rozmowy Pani Dyrektor sama przyznata, t e  ocena szkoly 

jest nlska. 

Ad vocem radny Pan Arrnln Jarosz. Zgadzam sig z tymi slowami, i e  ocena szkoly jest niska, ale tu 

spada ocena dydaktyczna szkoly. Tu nasze osiqgnigcia nle sq zadawalajqce, ale na to ma w p w  wide 

czynnik6w np, brak salt komputerowej, wyposaienia. Nie byla t o  ocena funkcjonowania szkoly tylko 

ocena dydaktyczna. 

Gtos zabral V-ce Przewodniczqcy Rady Pan Ryszard Wojcik. Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado, 

Panie Burmistrzu. Motna sig zastanawiak czy organ prowadzqcy moie ingerowae w sprawy 

zatrudnienia. M6wimy sprawy zatrudnienia, ale mowmy troche szerzej - o poiityce zatrudnienia. Bo 

jeteli pan dyrektor bgdzie zatrudniat samych niskich, a wysokich bgdzie zwalnial to jest 

dyskryminacja. Pytanie jest takie: jezeli kt06 pracuje rok, a ktof 24 iata - akurat moja tona cate 
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iycie przepracowala w szkoie, tylko dlatego zdecydowalem sig zabrat glos. Byloby mi bardzo cigtko 

gdyby po 25 iatach kt04 jqzwolnil dlatego, t e  k to i  po pierwszym roku idzie do pracy. To jest polityka 

kadrowa, a nie indywiduaina sprawa dyrektora. Trzeba pufcik jakii'kygnal bo dzieci bgdzie nam 

brakowat. IeFeli dyrektor bgdzle postgpowal w taki spos6b - ja nie znam sprawy - opieram sig na 

informacjach o staiu pracy. Tu jest stat, a tu 24 lata pracy. Sqdzg, t e  w oiwiacie sq mechanizmy 

niezaiezne od organu prowadzqcego, ktbre oceniajq przydatnoif nauczyciela na danyrn stanowisku 

pracy, le ie l i  ten nauczyciel pracuje 24 lata to chcqc powiedziet, t e  jego skarga jest bezzasadna to 

naletatoby udowodnik, t e  w ocenie kogoi pod wzgiedem dydaktycznym, pedagoglcznym, kt06 jakiei 

Mgdy w tyrn zawarl, a tu w tym piimie tego nie ma. M6wmy o poiityce kadrowej, a nie o tyrn, t e  

dyrektor szkoly mote sobie robit co chce. 

Glos zabral Z-ca Burmistrza Miasta Pan .Wiestaw Tracz. Proszg Palistwa, ta dyskusja odzwierciedla 

to co z Panem mecenasem mbwiiiimy wczegniej. Sqd Pracy odbywa kilka posiedzeh, niekiedy wigcej 

aby rozstrzygnqt tego typu sprawy. Siega do cdej  dokumentacji 1 sprawdza to bardzo dokladnie. 

Jeszcze raz podkreiig, t e  taden z radnych tak sarno jak i ja, jak i Burmistrz nie ma kompetencji do 

tego - przepraszam, tutaj odniose sip do wypowiedzi radnego Pana W6jcika - ieby dokonywat oceny 

przydatnoicl pracownika w danym zaktadzie pracy, niezaietnie od tego a y  on ma 24 lata staiu czy 

5 lat. To dyrektor wie najlepiej i nie m6wig, i e  k t 6 4  z nauczyciel rnusi by t  tu  zly, ale to dyrektor 

ma obowiqzek dokonania wyboru, niezaletnie od tego jak ten wybbr wygiqda. Za ten w y b b  

odpowiada przez Sqdem Pracy. To Sqd Pracy rozstrzyga czy ten wyb6r na podstawie kryteribw zostal 

dokonany w spos6b sluszny czy niesluszny. Proszg Palistwa ja odwrocg sytuacjg - tam nie bgdzie 

pracy dia wszystkich - jeteii w tyrn momencie wplywacie Pahstwo i bedziecie wplywak na decyzje 

dyrektora to znaay, ze on stanie prized takq sytuacjq, t e  to Pahstwo wptywacie na sposbb kierowania 

jednostkq. Wyobrafmy soble przez chwilg, i e  ulegnie takiej polityce kadrowej i pozostawi t q  osobg 

przy pracy, a podejmie decyzje w stosunku do tej drugiej osoby. I ta druga osoba zloiy takie skarge 

do Paristwa - jak ja rozstnygniecie. Bgdziecie rozstrzygak w tym momencie wlainie zasadnoit tego 

sporu migdzy jednym i drugirn. Wracamy do kompetencji do tego o a y m  rozmawialiimy od samego 

poczqtku - czy Rada, czy katdy z radnych ma kornpetencje do tego, teby odnosit sig do 

szczegbtowoici i zasadnoicl wyboru w tak drastycznej sprawie jak zwolnienie jednego z pracownikbw, 

w stosunku do kt6rego ta decyzja jest duszna, a w stosunku do kt6rego jest nieduszna. Pozostawiam 

to pytanie bez odpowiedzi. 

Ad vocem V-ce Przewodniczqcy Rady Pan Ryszard W6jclk. Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado. 

Tak jak tu jesteimy wieiokrotnie podejmujerny uchwaly co do ktbrych niekiedy kierujemy sig 

emocjarni, bo fachowo tak naprawdg nie wiemy jaki jest gruntowny przedmiot, co bgdzie. Kierujemy 

sig emocjami i wlasnym rozumieniem sprawy. Jezeli ta sprawa doszla,do tego, t e  jest przedmiotem 

obrad to nie moina teraz powiedziet, i e  nie powinniimy sip tym zajmowat, bo to  jest totalne 

nieporozumienle. Jeteli my bgdziemy dyskutowat nad uchwalami i je i l i  k t o i  powie w potowie - zaraz, 

przepraszam bardzo, ale ta uchwab nie jest w kompetencji rady - to ja przepraszam bardzo za take 

organizacje i takie przygotowanie uchwal. 

Glos zabral radny Pan Lech Surbwka, cyt.: ,,Szanowni Palistwo. Nie tak dawno czgi t  z nas 

bulwersowala sig faktem, t e  Pan Burmistrz obejmujqc stanowisko ustawial sobie swolch ludzi taklch, 



ktbrzy byll mu wygodni, wir6d nich bylern te t  i ja. Nagle sit: okazalo, i e  czegt decyzji byla duszna 

pbiniej ueSC decyzji niesluszna. W Szkole nr 6 jest nowa Pani Dyrektor, ktbra nle ma dokwladaenia, 

zastgpczyni nie ma dogwiadaenia, jest rnloda, szalona dziewuyna. W zwiqzku z powytszyrn jej 

decyzje prawdopodobnie ustawla sobie kadrq tak jak jej tam pasuje. W zwiqzku z powyiszyrn rnoje 

zdanie jest takie jak tutaj Pan Burrnlstrz byt laskaw powiedziei i Pan rnecenas. Skoliczytern." 

Radna Pani Zdzidawa G6rska zaproponowala zarnknqi dyskusje, bo to z tego nic nie wyniknie. 

Glosujrny. 

Przewodniaqcy Rady Pan Tomasz Labski poddat pod glosowanie wniosek forrnalny o zarnkniecie 

dyskusji w przedrniotowej sprawie. 

Glosowanle: ZJ - 16, pmeCiw - 0, wSttZyITtal0 sic - 2 (nle grosowaN nleobecnl na sall: mdny Pan Jacek Baneckl 

oraz radna Panl Zdzlslawa Woinlak-K~pska) 

Wnlosek o zamkni~cie dyskusji zostal przyjpty. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz tabski poddal pod glosowanie podjecie uchwaly w sprawle 

rozpatrzenia skargi Pani Barbary Brzyckiej na Dyrektora Szkoty Podstawowej nr 6 w Klodzku, druk 

nr 215. 

Glosowanle: za - 3, pt7edw - 1, wSttZyma/0 sie - 10  (nie gbsowar nleobecnl na saN: radny Pan Jacek Baneckl 

oraz radna Panl Zdzlslawa Wofnlak-K~pska oraz utery  osoby obecne na sail) 

Uchwala zostab podj~ta I otrzymah numer XXV/210/2016. (zal. nr 43) 

26. Podjpcie uchwaly w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Joanny Bialek na Dyrektora 
S z k w  Podstawowej nr 6 w Klodzku, druk nr 216. (zal. nr 44) 
Projekt uchwaty zostat przedbtony radnyrn. 

Gtos zabrala radna Pani Ansta Losiewia. W zwiqzku z tyrn, i e  pracuje w jednyrn zakladzie z Paniq 

skartqca chce sig wstrzyrnat od glosowania tak samo jak nie bratarn udziatu w glosowaniu na 

posiedzenlu Kornisji Rewizyjnej. 

Glos zabral radny Pan Adam Kwas. Pani radna Aneta Loslewiu chclala sie wytqczyt z glosowania, 

a nie wstrzyrnat od glosowania. 

Radna Panl Aneta Cosiewia potwierdzila, i e  wylcza sie z gksowanja. 

W zwiqzku z powytszyrn radny Pan Adam Kwas prosil, aby bylo zapisane, i e  sic wylqcza 

z gtosowanla. Proszg Pahstwa, znowu bardzo trudna sprawa. W tej sprawie pozwolg sobie zgtosit 

wniosek rnniejszolci. Otrzyrnaliicie go Palistwo r6wnlet z oplnia podpisern rnecenasa Pana Marclna 

Trzeciaka. Jest to rn6j wniosek, poniewat Kornisja uznata, i e  skarga jest zasadna I przedlotyla 

projekt z uzasadnieniern zasadnoici tej skargi. W zwiqzku z tyrn rnacie Pahstwo dwa projekty. Jeden 

z obszernyrn uzasadnieniern. W tyrn rnornencie wypowiedi radnego Pana Adarna Kwasa zostala 

przerwana przez Przewodniuqcego Rady Pana Tomasza tabskiego, ktbry sprostowal, t e  nie marny 

dwbch projektbw. Marny jeden projekt i zglaszany w tyrn mornencie przez Pana drugi wniosek. 

Pracujerny jeszcze na projekcie, ktbry jest przedloiony. 

Gtos ponownie zabral Pan Adam Kwds. Przepraszarn, przejezyczylern sig. Kaidernu z Pahstwa 

doreaykrn kopie projektu i w tej chwili bardzo prosze o dalsze procedowanle przez Pana 

Przewodniczqcego. 



Tytulern wyjainienia gbs zabral rnecenas Pan Marcin Trzeclak. Tak jak Panstwo rnoiecie gtosowat 

zgodnie z wlasnyrn surnieniern tak i ja na podstawie Ustawy prawa o prokuraturze moge r6wniei: 

podejrnowat decyzje zgodnie z wlasnyrn surnieniern, wiedzq i doiwiadczeniern. Zapoznatern sle 

z projektern uchwaty, ktbry jest autorstwa radnej Pani Karolczak, zresztq rozmawialiSrny dzisiaj na 

ten ternat. Uznalern, i e  ja ten projekt zaopiniuje negatywnie. Nie bedg powtarzat tych wszystkich 

argumentbw, kt6re j u t  wczesniej przytoczytern. Tre i t  skargl dotyuy zwolnienia Pani Bialek z pracy 

i niezasadnoici tego zwolnienia. W dalszyrn ciqgu uwaiarn i uwaiat bedp, t e  od tego jest Sad Pracy 

i to Sqd Pracy powinien ocenit czy to  wypowiedzenie zostalo wreczone zgodnie z przepisarni prawa 

u y  t e i  nle. Stqd taka, a nie inna rnoja decyzja. Chcialbym, teby Pahstwo wiedzieli diaaego tam nie 

ma rnojej pozytywnej opinli. 

Glos zabrat Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz fabski kt6ry poinforrnowat, i e  zostal zgloszony 

wniosek przez radnego Pana Adarna Kwasa, jest to zdanle odrebne - czyli odrgbny projekt uchwaty. 

Pierwotny projekt uchwaty, kt6ry nie zostal pozytywnie zaopiniowany przez rnecenasa uznaje skarge 

za zasadnq, natomlast projekt zlozony przez Pana Adarna Kwasa uznaje skarge za bezzasadnq 

i calkowicie zrnienla uzasadnienle tej skargi. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz tabski poddal pod glosowanie przyjecie wniosku zgloszonego 

przez radnego Pana Adarna Kwasa. (zal. nr 45) 

Gtosowanie: za - 6, przeciw - 6, wstrzlrnalo sig - 3. 

W zwiqzku z tym, It wynik gtosowanie budzil watpliwoici Przewodniczqcy Rady przeprowadzll 

reasumpdq glosowania i zaapelowal, aby wysoko podnoslt rece przy glosowaniu co urnoiliwi 

prawidlowe poliuenie glosbw. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz tabski ponownle poddal pod gtosowanie przyjecie wniosku 

zgloszonego przez radnego Pana Adarna Kwasa. 

Gtosowanle: za - 7, przeclw - 7, wstrzyrnato sig - 3. (nie glosowall nieobecnl na sali: radny Panlacek Baneckl 

oraz radna Pan1 Zdzlstawa Wofnlak-Kivpska oraz radna p. Aneta toslewlu, ktdm wytquyla sle z g4osowanla) 

Wniosek nie zostal przyjqty. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz fabski poprosil radnq Paniq Anne Karolczak autorkg projektu 

uchwaty oraz uzasadnienia o przedstawienie punktu widzenia zawartego w projekcie. 

Glos zabrata radna Pani Anna Karolczak, ktbra skierowala zapytanie do Przewodniuqcego - czy 

mote odczytat trek6 uzasadnienia do projektu uchwaly. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz tabski. Pani radna nie bedzierny odczytywat calego 

uzasadnlenia, natorniast prosze narn wytuszczyt najwainiejsze rzeczy. 

Ponownle gtos zabrata radna Pani Anna Karolczak, ktbra polnforrnowala, t e  nle zostala tu 

przedstawiona bardzo waina kwestia, pozwole sobie odczytat fragment uzasadnienla: Zdaniem 

komisji lstnieje zagrotenie, t e  rozlqka z nauuycieiem wczesnoslkalnym dia tak malych dzieci 

narusza ich dobro oraz prawo do nauki w bezpiecznych i pnyjaznych warunkach. Niewqtpiiwie 

ustawodawca kierowal sic podobnymi obawami skoro w rozporzqdzeniu Ministra Edukacji Narodowej 

z dnia 21 maja 2001 r. w sprawie ramowych statuthw publiunego pnedszkola oraz pubilunych uk61 

dokladnie w g 15 okredia, ze oddzialem opiekuje sie nauuyciel wychowawca, a dla zapewnienia 

ciiigJaJci i skutecznoSci pracy wychowawczej wskazane jest, aby nau&~ciei wychowawca opiekowal 



sic danym oddzidem w cirtgu calego etapu edukacyjnego. Tutaj wyrafnie zostato to naruszone. Po 

pierwszej klasie odebrano Pani Blatek wychowawstwo. Dzieci i rodzice bardzo to przetywajq. Byil 

u nas przedstawiciele rodzicow, ktbrzy poinforrnowali, i e  dzieci bardzo przezywajq decyzje Pani 

Dyrektor i nie wyobraiajq sobie zrniany nauuyclela. Myile, t e  tutaj po tyrn wszystkim co powiedziat 

Pan Ferenc, Pan Karolczak to  jest wystarczajqce dla uzasadnlenia tegd' projektu. 

Przewodnlczqcy Rady Pan Tomasz bbsk i  udzieiit gtosu Panu Krzysztofowl Sitan 

przedstawicielowi rodzicbw dzlecl klasy Pani Biatek. Decyzje, ktbrq podjgta Panl Dyrektor na pewno 

nle jest stuszna. Szkota wyglqda tak jak wyglqda. Pani Bldek przejela klasp, wyrernontowata kiasg 

z wlasnych funduszy, teby dzieci sie dobrze uczyly, dba o te  dzieci i u u y  je. To jest najwatnlejsze. 

Podejrnujqc decyzjg o zrnianie nauuyciela my jako rodzice zastanawiarny sig czyrn klerowata sle Pani 

Dyrektor, ponlewat nie jest zasadnyrn, ieby zmieniaC od tak nauczyciela. Majqc wykwalifikowanego 

nauuyclela zarnieniajqc go - w naszych oczach - nauczycielern stabszyrn. Bardzo waFnq kwestiq, 

o ktbrej r6wnlez w rnigdzyczasie zaporninarny, bo jest sp6r u y  zwoinienie jest zasadne, czy nie 

zasadne to prosze pamigtat o dobru' naszych dzieci. Pahstwo reprezentujqc rnlasto Ktodzko, 

reprezentujecle te t  dyrekcje szkdy. A my jako rodzice widzirny, l e  te decyzje podejrnowane przez 

dyrekcje sq niezasadne, sq Wgdne i nie sq dobre dla naszych dzieci. 

Wiecej gtosbw w dyskusji nle stwierdzono. 

Przewodniaqcy Rady Pan Tomasz tabski poddat pod gtosowanie przyjgcie uchwaly w sprawle 

rozpatrzenia skargi Panl Joanny Bialek na Dyrektora Szkoly Podstawowej nr 6 w Ktodzku irn. Unii 

Europejskiej, druk nr 216. 

Gosowanie: za - 7, przeciw - 6, wstrzyrnalo sie - 3. 

W zwiqzku z tyrn, iz wynik gtosowanie budzil wqtpliwoSci obecnych na sall radnych, Przewodniaqcy 

Rady przeprowadzit reasurnpcje gtosowania proszqc jednoueSnie Pana Przewodnluqcego o wyjicie 

z sall jezeli rozrnawia przez telefon, wtedy jasno i klarownie widaC, i e  nie uczestniczy w gtosowaniu. 

Przewodnluqcy Rady Pan Tomasz tabski ponownie poddal pod gtosowanie przyjecle uchwaly 

w sprawie rozpatrzenia skargi Panl Joanny Biatek na Dyrektora Szkoly Podstawowej nr 6 w Ktodzku 

lrn. Unll Europejsklej, druk nr 216. 

~ 0 ~ 0 w a n i e :  za - 7, pI-Zeciw - 7, wsttZ.yV'nat0 sic - 3. (nle glosowall nleobecnl na sall: radny Pan Jacek Baneckl 

oraz radna Panl Zdzlslawa Woinlak-Krupska oraz radna p. Aneta toslwwlu, ktdra wylquyla sk z glosowanla) 

Uchwah nle zostala podjqta. 

27. Interpelacje i zapytania radnych. 

W okresle rnledzy sesjarni nie wplynely iadne interpelacje. 

Glos zabral radny Pan Stanistaw Ferenc. Panie Przewodniczqcy, Szanowna Rado, Panie Burmistrzu. 

W sprawie absolutoriurn nie zabierakrn gtosu, poniewai nie chciatern 'tego wszystkiego przedlutak, 

ale chcg tylko od siebie dodaC, zaznaczyt bo ju2 jesteimy w drugirn roku budtetowyrn, druglrn roku 

kadencji. Zawsze podkreilalern - i to nie sq rnoje rnqdroici tylko rnojej wspanlatej nauuycielki 

z Ilceurn Panl Boclanowskiej, ktbra zawsze rnbwila, ze jeteli wzorujecie sic na prawach naturalnych 

to  jest najrnniejsza rnoiliwoSt uchybieh i popetniania btgdbw. Gospodarza poznajerny po tym, 



a szaeg6lnie rnbwig o rolnikach, t e  to zblerajq co wczegniej zasiejq. Co zaslejq w jesieni, my 

zasiewarny te t  - we wrzeiniu, w paidzierniku, a w grudniu zatwierdzarny budlet. W lecie j u t  

rn6wimy, w danyrn roku cofrny wczeiniej zasiali i dzisiaj wiemy jak to wyglqda. l a  nie chcg, aby 

komui dobijai, czy kornui ublitat, czy rn6wiC o zaniechaniach, ale zbliza slg szybkirni krokarni 

wrzesieh. Jak sie przygotujerny we wrzeiniu taki bedzie nastgpny rok. To j u i  trzeci rok kadencji. Nlrn 

sig oglqdnierny skohczy sig ta kadencja. Prositbyrn, abyirny sig wszyscy pochylili - bo ja zawsze 

rnbwig prawo naturalne, to jest prawo naturalne. Te wszystkie nowinki, wszystkie rewolucje, ~ O W O ~ C ~ ,  

prawornyilnoici agsto wiadorno jak sle koriczq. Na pouqtku kadencji sygnalizowatern - zostawrny 

polityke, zostawrny personalne rozgrywki, bo jestekrny wybrani wszyscy z jakiegoi okrggu, 

reprezentujerny konkretnych ludzi i konkretne irodowiska. Jeieli nie bgdzie jakiegoi konsensusu 

i zrniany polityki to bgdzierny tak brnqi jak do tej pory brnierny. Nastqpil na pewno wielkl rnarazrn, 

ja nie rn6wig swojej opinii, to sq opinie ludzl, mieszkahc6w1 kt6rzy mnie zaczepiajq i pytajq co sic 

dzieje, t e  tak to powoli wszystko idzie. leszcze raz byrn apelowal, bo to nle jest tylko sprawa Pana 

Burrnistrza, ale r6wnlet nas radnych, naszych pornyslbw, szukania rozwiqzari, teby wy j i t  z tego 

wszystkiego. 

G k s  zabrat Burrni.St~ Miasta Klodzka Pan Michat Piszko, ktory poprosil radnego Pan a Stanislawa 

Ferenca o konkrety dotyaqce tego rnarazrnu. Proszg powiedziet konkretnie, wypowiedziet sig jakie 

Pan styszy inforrnacje od rnieszkahc6w ze swojego okrggu, aego rnies~kahcy oczekujq. 

Radny Pan Stanistaw Ferenc. Panie Burrnistrzu ja nie chce wchodzii w dyskusje, w jalowe 

dyskusje. Powiem tylko jedno, sprawa chociazby braku chodnika pod rnoim wiezowcern, kt6rego od 

trzydzlestu siedrniu lat nigdy nle byto i nie ma, a ktorego wykonanie obiecali wszyscy w+odarze, nie 

bgdg tu j u t  operowal nazwlskarnl. Nle mam tu pretensji do Pana. Zawsze rn6wiono co to jest za 

inwestycja, to w biegu zrobimy, jakos dziwnie rnija dziesiqty rok mojej kadencji 1 tego prostego 

chodnika jak nie byto tak dalej nie ma, lak dalej parkowaty sarnochody na chodniku i utrudnialy 

przejicie tak dalej utrudniajq. Sq lmprezy na ul. Wyszyliskiego i dalej ludzie muszq rni~dzy 

samochodarni sip przeciskai, a wystarczylo metr przesunqt chodnik w strong placu zabaw dla dzieci 

I rnogtyby sarnochody parkowaC Ja rile podjqtem dyskusji, aby tutaj na kogoi co i  zwalat, to sq 

interpelacje, zapytania. Zwracarn sig do koleg6w i koiezanek, t e  we wsp6lnym dzialaniu jest jeszcze 

nadzieja co i  zrobii. l a  rn6wig o rnaraimie calkowityrn nas wszystkich. 

Gbs zabral radny Pan Damlan Slak. Nawlpzujqc do rnarazrnu to w 2014 r. roku wydatki 

inwestycyjne wyniosly 3 600 000 zt, a w 2015 r. wyniosly 7 800 000 zl. 

Glos zabral Burmlstrz Miasta Ktodzka Pan Michat Piszko. Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado, 

Panie radny. Sprawa tego chodnlka jest mi znana I tak jak wczeinlej b y b  rn6wione je i l i  znajdzlemy 

oszagdnoici w tegorocznyrn budzecie to  postaramy sip to zadanie zrealizowat lub wyr6wnat ten 

teren. lekli nie uda sig w tyrn roku to postaramy sig ujqk to zadanie w przysztorocznyrn budzecie na 

2017 rok, to bgdzle zaletalo oczywiici od Pahstwa radnych. Wle Pan doskonale, t e  rnlasto Klodzko 

to nie tylko tarnta czgit, ale wiele innych ulic i chodnlkbw. W miare rnotllwo~ci finansowych wszystko 

bgdzie realizowane, a tak jak juz powledzialern ten problem jest mi znany. Marn t e i  kontakt z Paniq, 

kt6ra tq sprawg zglaszala. Proszg jeszcze o konkretne rzecz. Co Pan ma na rnyili mbwiqc marazm., 

poniewat inwestycje sq prowadzone, t m a  rernont w Szkole nr 3, sq wykonywane parkingi na 



ui. Spbldzieluej - tak bardzo potrzebne i przez ostatnie dwie kadencje nie byty wykonane. Szkda 

nr 3 - odkqd zostalern radnyrn w 2010 mku slyszatem o zlyrn zapachu, bo jakof poprzednie wladze 

ktbrych Pan byt reprezentantem, poniewai byl Pan i Przewodniczqcyrn Kornisji Rewizyjnej i wspieral 

Pan bezpolrednio rnojego poprzednika jakoi nad tyrn probiemem wladze sip nie pochyiity. Dopiero 

w tej kadencji uruchornilifrny to  zadanie dzieki ternu, ze spowodowalifmy rniiion zlotych oszczgdnofci 

na wydatkach bieiqcych. To ja sobie zadalem ten trud razem ze wspblpracownikarni, z PaniqSkarbnik 

z 2-cq Burmistrza jak i z Pahstwern radnyrni po to, aby fciqk te wydatki, co nie bylo bardzo proste. 

Wie Pan doskonaie czym to sig kohczyto. Bylo to przykre, byly to zwolnienia, byly to redukcje, ale 

niestety trzeba byto to zrobit, bo ostatnie osiern tat bylo tyiko zaciqginiern kredytbw i rozpasaniem. 

Byto brakiem oszagdnofci na sobie i na Urzadzie. 

28. Wnioski 1 dwiaduenla radnych. 

Glos zabral V-ce Ptzewodniczqcy Pan Zdzlslaw Duda, ktbry w zwiqku z tak dutq kontrowersjq 

w sprawie spraw zwiqzanych ze Szkolq nr 6 zaapelowal do Przewodniczqcego Komisji Rewizyjnej u y  

nie wnieft dodatkowego zadania dotyczqcego przeprowadzenia kontroli, aby sprawdzit czy jest to 

wszystko zasadne czy nie jest zasadne. 

Na pytanie Przewodniuqcego Rady Pana Tomasza iabskiego a y  jest to wniosek, V-ce 

Przewodniczacy Pan Zdzislaw Duda potwierdzit, i e  jest to wniosek. W zwiqzku z tyrn przesziilmy 

do kolejnego punktu porzqdku obrad - wnioskbw i olwiadczeh radnych. 

Glos zabral radny Pan Adam Kwas. W zwiqzku z tym, l e  otrzymaiifmy wezwanie z Wojewbdzkiego 

Sqdu Administracyjnego w sprawie odpowiedzi na skargi Panbw radnych, kt6ryrn wygaszono 

rnandaty uchwalarni Rady Miejskiej chciatbym, zeby Pan Przewodniuqcy Rady zdecydowal o zwolaniu 

dodatkowej sesji, aby takie odpowiedzi zaakceptowat. Chciatbym, zeby to odbylo sie w rniarq szybko, 

poniewai jestefmy w zwloce, a pisrno procesowe rnusialoby by6 siczeg6lowo opracowane przez 

prawnikbw, ktbrzy twierdza ze potrzeba kiiku dni na przygotowanie adekwatnego pisrna 

procesowego. Przypomne, Fe Pan Wojewoda we wniosku o wygaszenie mandatbw zarniegcil 

kiikadziesiqt precedendw prawnych, cytowal orzecznictwo, cytowal t e i  doktryne i w tym momencie 

chcialbyrn, iebyfrny zdecydowaii wspblnie dzisiaj, i e  zbierzerny siq na krbtkiej sesji, aby te  

odpowiedzi na skargi zaakceptowat i usankcjonowat je przesytajqc do Wojewbdzkiego Sqdu 

Administracyjnego. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz tabski poprosil o zlotenie wniosku o zwotanie sesji zatqczajqc 

zgodnie z procedurq dwa projekty uchwal. Termin jest do ustaienia. Nie ma tadnych przeciwwskazah 

do zwolania dodatkowej sesji. 

Gos zabral Z-ca Burmistrza Miasta Klodzka Pan Wiestaw Trau. Padl tutaj wniosek radnego Pana 

Dudy - chcialbym powiedziek t e  ouywilcie Kornisja Rewizyjna ma prawo do kontroli jednostek 

i postepuje wg planu pracy. Ma prawo do kontroli dorainych. Pamietajmy o tym, te  majq to byt  

kontrole tematyune, a y i i  powinna byt  SciSie okreflona tematyka kontroli. Ponawiam apel, ktbry ju t  

dwukrotnie kierowalern. Pewne sprawy ietq w kornpetencji Rady, w tyrn Kornisji Rewizyjnej, a pewne 

nie. Nawiqzuje tutaj do stbw radnej Pani Gbrskiej - kontrola tego kogo dyrektor zatrudnia, a kogo 

nie, polltyki kadrowej moie mieC tylko i wylqcznie wymiar ogblny natorniast nie rnoie sig odnosit do 



poszaeg6inych os6b. Jeteli Paristwo pgdejmujq poszczegblne uchwaly to one rnogq n ie l t  za sobq 

konsekwencje i wedlug rnnie radni nie rnajq kornpetencji do tego, aby decydowat o tyrn kogo 

dyrektor ma zatrudniat, a kogo nie. le iel i  uznaje sig skarge za zasadnq - to co rnialoby to znaayt 

- ze r6wnoue8nie Rada podejmuje decyzje o tym, t e  Dyrektor ma zwoinit! kogok innego ? A jetell 

tak - to kogo 7 Wkraczamy w tego typu niuanse, t e  zaczynarny siq zapetia6 a to  jest sytuacja bez 

precedensu. Wkrauamy w rozstrzyganie sporbw do czego Rada ma kompetencje, a do uego nie 

ma. Powtarzam jeszae raz, t e  Rada i jej Komisja ma prawo do kontroli. Taka kontrola mogta nastwit  

w trakcie rozpatrywania skargi i taka forrna kontroli odbyta sie, poniewat byla przeprowadzona 

rozrnowa z poszaeg6lnyrni zaproszonymi osobami. 

GRs zabral Przewodniaqcy Rady Pan Tomasz tabsk i .  Panie Burmistrzu ja tutaj odnotowatem tylko 

i wytqcznie wniosek radnego Pana Dudy skierowany do Komisji Rewizyjnej i sqdze, t e  to nie jest 

w tyrn momencie rniejsce i czas, aby zajmowat sig doprecyzowaniern wniosku. le iel i  Komisja 

Rewizyjna wraz z wnioskodawcq bedzie chciala przedloiyk Radzie takq propozycje przeprowadzenla 

kontroli to wniosek w tej sprawie zostanie doprecyzowany. 

Gtos zabrat V-ce Przewodniaqcy Pan Ryszard W6jclk. Panie Przewodniuqcy, Wysoka Rado. Jest 

tutaj na tej sesji taka znamienna sytuacji, i e  my sobie rozrnawiarny, czy co l  jest zgodnie a y  nie 

zgodnie, ale przeciet my rnarny sluiai;zq role w stosunku do rnieszkahc6w rniasta. Nie moina 

pomlnqk - chod uchwala zawida w proini - ale znamienne bylo wystwienie Pana, kt6ry 

reprezentowat rodzic6w. Chodzi o to, t e  szkota nie jest dia dyrektora, czy nauczyciela tylko jest dla 

dzieci, kt6re w tej szkoie rnuszq sip dobrze czut. Tak zawsze bylo. Nikt sig nie pochyiil nad tyrn co 

Pan powiedzial, t e  rodzice widzq tutaj zla sytuacje. W interesie dziecl ta sytuacja, kt6ra powstata 

jest zla i to  jest sedno calej sprawy, a nie czy Sqd rozstrzygnie czy nie. Analizujqc tq sytuacje marny 

stworzyt dla dzieci ideaine warunki. To a y  dyrektor kogoi zwolni, czy nie to zupetnie drugorzgdna 

sprawa. Musimy sie zastanowit co sie stato, t e  te warunki zostaly tam zachwiane. 

W rarnach wniosk6w mam progb? do Burmistrza. PrzyjeliSmy plan gospodarki niskoemisyjnej - czy 

jest znana kornug w Urzgdzie sprawa poszanowania energii. My musimy szanowat energig u siebie 

w Urzedzie, w swoich zakladach, poniewai jestehrny najwigkszq instytucjq pochlaniajqca energie 

w rnielcie. Jelli bylby kt06 odpowiednio przygotowany zawodowo, kt6ry by analizowat zuiycie energii 

w naszych zaktadach na pewno przyniosloby to znaczqce efekty finansowe w naszej gminie. 

Glos zabral Burrnistrz Miasta Klodzka Pan Mlchal Plszko. Panie Przewodniaqcy, Wysoka Rado. 

Dokumentami, ktbre znakomicie oddajq sytua cje zuiycia i poboru energii sq audyty energetyane. 

W tegorocznyrn budiecie mamy przewidziane Srodki na przeprowadzenie takiego audytu 

energetycznego dotyaqcego ojwietlenia w naszym miegcie. W miare posiadanych moiiiwoSci 

finansowych i w rniarg potrzeb je51i pojawiq sie moti iwo~ci pozyskania srodkow na wygenerowanie 

pewnych oszaednoSci w zutyciu energii nie tylko energetycznej, ale takte cieplnej to bgdzierny 

z takich Instrument6w korzystat. le ie l i  chodzi o pracownika to jest wydzial rnerytoryczny, kt6ry sie 

tyrn zajrnuje i tutaj wiodqcq role wiedzie Wydzial Infrastruktury, w kt6rym sqodpowledni pracownicy, 

kt6rzy dokt dobrze znajq tq rnaterig. 



Glos zabrat radny Pan Armin Jarosz, ktbry odni6sj sie do stow Pana Ryszarda W6jcika. Oczywiicie 

stworzmy dzieciorn odpowiednie warunki w szkole. Parnigtajrny, i e  Szkota nr  6 dalej aeka.  Szkota 

to wymaga duiych nakladbw na inwestycje. 

Glos zabral radny Pan Adam Kwas, kt6ry podzigkowal Gminie Miejskiej i Paristwu radnym za 

wsparcie imprezy tenisowej os6b niepehosprawnych intelektualnie, kt6ra odbyta sic w miniony 

weekend. Przybylo okoto 50 trener6w i zawodnikow z calej Polski. Uczestniczyli6my w tych zawodach 

pigtnasty raz. Kaidego roku uczestniczy w nich moj Klub - Uczniowski Integracyjny Klub Sportowy 

,,Sprawni Razem", kt6ry zajqt drugie miejsce. Pornogli narn pracownicy Ktodzkiego Centrum Kuitury, 

Sportu i Rekreacji z Paniq Kierownik Kolt i Dyrektorem Panern Mazurkiewiczem, kt6ry ufundowal 

puchary. Z Panern Adamem Kowalskim Ktodzkie Towarzystwo Tenisowe, za co bardzo dzigkujemy. 

Wsparl nas rowniei Starosta dzigki ternu, i e  ufundowal puchar dla najwartoiciowszego gracza. 

Mieiiimy i rodki  z Minlsterstwa Sportu w wysokoici 12 000 z+. Impreza wspaniale wypadla i Klodzko 

zostalo bardzo dobrze wypromowane. Liczg, i e  w przyszlym roku zorganizujemy rnigdzynarodowq 

irnpreze wzorem ostatniej, k torq organizowalismy w 2008 roku, gdzie przyjechali do nas tenisiicl 

z Austraiii. Mam nadzleje, i e  w przysztym roku uda narn slg taka Irnpreza na skale europejskq. 

Jeszcze raz wszystkim dzigkuje i polecarn sig na przyszty rok. 

Glos zabrat V-ce Przewodniczqcy Rady Pan Zdzistaw Duda, kt6ry podzlgkowat za pomoc 

w zorganizowaniu konkursu muzycznego z udziatem dzieci z Litwy i Lotwy. Podzigkowanie kieruje do 

Przewodniaqcego Rady za wsparcie finansowe, Burrnistrza Miasta Pana Michata Piszko, Z-cy 

Burmistrza Pana Wieslawa Traaa, radnego Zbigniewa Nowaka i radnego Pana Stanlstawa Ferenca. 

Dzigkujg wszystkirn tym, ktdrzy pornagali w organizacji. Dyrektorom szk6t za to, i e  tak iicznie wystali 

rntodziei, ktbra uczestniczyta w koncercie, i ktora zachowata sig pigknie. To by+ pokaz dutej edukacji 

dla te j  mlodzlezy. Szczegolne podziekowanie kierujg do Gazety Euroregio Glacensis. 

29. Sprawy r 6 h e .  
Przewodniaqcy Rady Pan Tomasz tabski poinforrnowal, i e  4 iipca 2016 r. o godz. 11 :OO w sali 

Rajcow odbpdzie siq spotkanie z projektantern w sprawie Studiurn uwarunkowah, nad kt6rym obecnie 

tnvajq prace. Zapraszam do udzialu w spotkaniu zainteresowanych radnych. 

30. Zakohczenie sesji. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz tabski zarnknql obrady m6wiqc: ,,Zarnykam obrady XXV sesji 

Rady Miejskiej w Klodzku". 

Zakohczenie sesji nastqpib o godz. 17:05 
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